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n Nebati,"Bu modelle ülkemize 'kiralık konut 
üreticisi' kavramını kazandırmayı ve kiralık konut 
arzını kısa sürede artırmayı hedefliyoruz. Model 
kapsamında üretilen kiralık konutlar, öncelikle 
kentsel dönüşümde riskli yapı malik ve kiracıla-
rına hizmet sağlayacaktır. Kiralama tutarları ve 

kira artışları kamu otoritesi tarafından belirle-
necek ve kira tavanı uygulaması yapılacaktır. 
Böylece, özellikle salgın sonrasından bu yana 
makul seviyelerin çok ötesinde artış gösteren 
kira enflasyonunu dizginleyeceğiz."dedi.  

TAYFUN ERCAN- KENT YAŞAM / SAYFA 3’TE

YAP KIRALA 
MODELI GELIYOR 

Maliye ve Hazine Bakanı Nu-
reddin Nebati, Kentsel dönü-
şüm probleminin çözümünde 

üç farklı yaklaşım üzerine 
çalıştıklarını belirtti. Bu yak-

laşımların en dikkat çekeni ise 
kiralık konut üretim modeli 

oldu. Nebati, “ ülkemize 'kira-
lık konut üreticisi' kavramını 

kazandırmayı ve kiralık konut 
arzını kısa sürede artırmayı 

hedefliyoruz.” dedi.  

n Hayatın normal akışı içerisin-
de insanlar ‘başımı sokacak yuvam 

olsun’ anlayışıyla ev satın almak için 
para biriktirir veya krediye başvura-

rak kiracı olmaktan kurtulma ve ev 
sahibi olma çabası içerisinde olur-
lardı. Son iki yıl içerisinde mahalle 

aralarındaki  300-500 bin liralık 
konutların dahi fiyatları milyonlarca 

lirayı buldu. Birçok insan artık ev 
satın almak için planlama yapmıyor.  

İstanbul’da pek çok kiracı ev sahibi 
olmanın hayalini kurmadığı gibi  

sosyal yaşantısından kısıtlamalar 
yaparak kira bütçesini denkleştir-

meye çalışıyor. 

EV SAHIBI OLMA HAYALI KALMADI

6 ŞUBAT’TAN ÖNCE HAZIRLANMIŞ 
n Ekonomik kriz, sığınmacıların fiyat artırması gibi sebeplere bir de 6 Şubat depremleri 

eklenince ev sahiplerinin kira ücretlerindeki taleplerinin önüne geçilemez oldu. Bu artışların önüne 
geçmek amacıyla  Hazine ve Maliye Bakanlığı ile Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlıkları ta-
rafından  bir çözüm modeli geliştirdiği açıklandı. 6 Şubat depremleri öncesinde hazırlandığının altının 
çizildiği çözüm modelini Hazine ve Maliye Bakanı Nurettin Nebati açıkladı.

KIRA ARTIŞLARINI KAMU OTORITESI BELIRLEYECEK

Bilimden, liyakatten, 
iş ahlakından yoksun 

Türkiye fotoğrafı
n İnşaat Mühendisi 

Cemal Doğan, mühendis gö-
züyle deprem bölgesinden iz-
lenimlerini aktardı. Doğan, 
“Bir toplum nasıl olur da 
bilinçten, bilimden, liyakat-
ten, iş ahlakından, mühen-
dislikten yoksun yapıları inşa 
eder? Bir vatandaş nasıl olur 

da tüm yaşamının birikimini 
güvenli yapıya değil de süslü 
yapıya yatırır? Görevi teknik 
denetim olan mühendisler 
nasıl olur da mesleki kural-
lara değil, açgözlü üstlenici-
lerin ekonomik kazançlarına 
müsaade eder?” sorularını 
yöneltti. n 2’DE

Ümraniye’de on binler 
güvenli evlerine kavuştu

Ümrani-
ye’de kentsel 

dönüşüme 
girip ailelere 
teslim edilen 

yeni konut sa-
yısı 13 bin 661 

olarak kayıt-
lara geçti. Bu 
sayede yakla-

şık 55 bin kişi 
yeni ve güvenli 

evlerine 
kavuştu.

n 5’TE

Küçükçekmece Avrupa Birliği 
Projesi için pilot ilçe seçildi
n Küçükçekmece 

Belediyesi,  geçtiğimiz yıl 
iklim değişikliği etkileri-
nin azaltılması konusunda 
dâhil olduğu "Başkanlar 
Sözleşmesi" kapsamında, 
Batı Balkanlar ve Türkiye'de 
enerji dönüşümünü sağla-
mayı ve iklim değişikliğiyle 
mücadele etmeyi amaçla-

yan Avrupa Birliği projesi 
için pilot belediye seçildi. 
Türkiye’nin ilk BREEAM 
Sertifikasına sahip kamu 
binasında hizmet veren 
Küçükçekmece Belediyesi, 
bu kapsamda uluslara-
rası alanda, çevre dostu 
çalışmalarıyla örnek teşkil 
edecek. n 6’DA

Beşiktaş’ta su seferberliği
n Beşiktaş’ta İstan-

bul’un 39 ilçesine örnek 
olacak bir su seferberliği 
başladı.Beşiktaş Bele-
diyesi, son zamanlarda 
barajlardaki doluluk 
oranının azalması ve olası 
yaşanabilecek su krizine 
dikkat çekmek amacıyla 
bir farkındalık çalışması 
gerçekleştirdi.n 6’DA

Şehitler için pedal çevirdiler
n Cumhuriyetin 100’ün 

yılı anısına Türkiye’nin 
dört biryanından gelen 100 
bisiklet sporcusu, Çanakka-

le Zaferi kutlama etkinliği 
kapsamında Büyükçekme-
ce’den Çanakkale’ye yola 
çıktı.n 7’DE

Raylı sistem projeleri devam 
ediyor. İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB)’nden Maltepe-
lileri sevindirecek haber geldi. 

Maltepe Kadıköy arası 
tramvay hattı geliyor

SAYFA 6’DA

‘Yeni Taksi’ Istanbul’a 
çığır atlatacak

İBB’nin minibüs ve dol-
muşları ‘Yeni Taksi’ye dö-
nüştürülmesi için düzenlen-
diği kura çekimine Belediye 
Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
katılımıyla gerçekleşti. 
1.803 minibüs ve 322 dol-
muşun taksiye dönüştüğü-
nü belirten İmamoğlu, yeni 
tasarım araçların ‘aranan 
araçlara’ dönüşeceğini ifade 
etti. n 6’DA

n Türkiye’de 30 
Çepni yerleşim ye-
rindeki Çepni Der-
nekleri ile büyük bir 
federasyon kurarak 
onları bir araya 
getirmede önemli 
bir rol oynayan, 
Çepnilerin seslerini 
duyurmak ama-
cıyla tüm ülkede 
gerçekleştirdikleri 
etkinliklere katılan 
ve son olarak 700 

dernek başkanı ile 
gerçekleştirilen 
toyda CHP Genel 
Başkanı Kemal Kı-
lıçdaroğlu’nu Türk 
Dünyası ile buluş-
turmada önemli bir 
rol oynayan Mu-
hammet Arif Genç, 
Cumhuriyet Halk 
Partisi’nden millet-
vekili adayı olmak 
için yola çıktı. 

n 10’DA

Yörük Türkmen ve 
Türk dünyasının adayı 
Muhammet Arif Genç

Şişli’de “kadın” zirvesi

n Şişli Belediyesi, sivil 
toplum kuruluşları ve aka-
demi dünyası paydaşlığın-
da, 8 Mart Dünya Kadınlar 
Günü kapsamında bir dizi 
etkinliğe imza attı. Afet-
lerde Kadın Olma Paneli, 
Kadınlara Özel İstihdam 

Günü Toplantısı, Yerin-
de Yaşlı Bakım Hizmeti 
Sertifika Töreni ve Kadın 
Politikaları Merkezi Açılışı 
gibi kadın dayanışmasını 
güçlendiren etkinlikler 6-9 
Mart 2023 tarihleri arasın-
da gerçekleştirildi. n 14’DE

İBB ‘Yeni Taksi’yle yolcu almama sorununu çözecek

ÖZCAN: BIZIM 
IKTIDARIMIZDA 

85 MILYON 
HALK CUMHUR, 

BAŞKAN 
KILIÇDAROĞLU 

OLACAKn 4’TE

Esenyurt’ta deprem zirvesi: 

n Esenyurt’ta Belediye, kurum ve 
kuruluşlardan önemli bir deprem zirvesi 
gerçekleştirildi. Afet Hazırlık ve Bilgilendirme 
Toplantısı’nda Esenyurt Kent Konseyi Başkanı 
Mehmet Hanifi Kaya, tüm dünyanın ortak 
sorunu olan depremin Türkiye’de daha çok can 
kaybına yol açtığına dikkat çekti. n 12’DE

En kötü senaryoya 
hazırlanmalıyız

SARIYER BELEDIYESI 
HATAY’DA YARALARI 
SARIYOR SAYFA 12’DE
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Kahramanmaraş’ın Pazarcık 
ve Elbistan ilçelerinde yaşanan 
7.7 ve 7.6’lık depremlerin ardın-
dan tartışmaların alevi sönmü-
yor. İnşaat Mühendisi Cemal Do-
ğan, bölgeye gidip incelemelerde 
bulunan bir mühendis olarak 
izlenimlerini ve yapılan ihmaller 
hakkında değerlendirmelerde 
bulundu.
“KADER KELİMESİYLE 
SORUMLULUKTAN KAÇILAMAZ”

Depremin vurduğu bölgelerde 
incelemeler yapan İnşaat Mühen-
disi Cemal Doğan şunları yazdı; 

“6 Şubat’ta yaşadığımız Kah-
ramanmaraş merkezli depremler 
yıllardır göz ardı ettiğimiz bir 
gerçeği yine hatırlattı. Hafı-
zamıza kazıyarak hayatımıza 
büyük bir yıkım, acı ve gözyaşı 
bıraktı. 11 ili kapsayan geniş bir 
coğrafyada birkaç dakika içinde 
yaşanan depremler 15 milyon 
insanı etkiledi. Aileler yok oldu. 
Kimileri anasız, babasız, evlat-
sız, akrabasız, hayatta kimsesiz 
kaldı. Resmi rakamlarla 50 bine 
yakın yurttaşımızı yaşamdan 
koparan depremler neticesinde 
yüzbinlerce yurttaşımız bir son-
raki güne her şeyini kaybetmiş 
olarak uyandı.

Deprem sonrası ortaya çıkan 
bu acı tabloda sorumluluğu olan-
lar ve büyük afet sonrası organize 
olmakta geciken yöneticiler, 
depremzedeleri ‘kader’ kavra-
mıyla teselli edip sorumluluktan 
sıyrılmaya çalıştılar.

Peki, gerçek neydi? Sorum-
lular sadece yükleniciler miydi? 
Yasa yapıcıların, yasa uygula-
yıcıların, mühendislerin, yerel 
yönetimlerin ve en önemlisi va-
tandaşın yaşanan bu afette payı 
yok muydu?

Deprem sonrası afet bölge-
sinde 5 gün geçirdim. Malatya, 
Doğanşehir, Erkenek, Gölbaşı, 
Adıyaman, Pazarcık, Maraş, Ga-
ziantep, İslahiye, Nurdağı, Hatay, 
Hassa, Kırıkhan, Defne ve Antak-
ya’da çöken, hasar gören binala-
rı, yolları, tünelleri inceledim. 
Gördüğüm manzara korkunçtu.

Mühendis gözüyle her incele-
diğim binada kendime şu soruyu 
sordum; ‘Bir toplum nasıl olur da 
bilinçten, bilimden, liyakatten, 
iş ahlakından, mühendislikten 
yoksun yapıları inşa eder? Bir 
vatandaş nasıl olur da tüm yaşa-
mının birikimini güvenli yapıya 
değil de süslü yapıya yatırır? 
Görevi teknik denetim olan mü-
hendisler nasıl olur da mesleki 
kurallara değil, açgözlü üstleni-
cilerin ekonomik kazançlarına 
müsaade eder?”
“BÜYÜK TEKNİK EKSİKLİKLER”

Yapılardaki eksiklikleri dile 
getiren Doğan, “Bölgede gör-
düğüm fotoğraf aslında tüm 
Türkiye’nin fotoğrafı. Ne var 
fotoğrafta derseniz madde madde 
sıralayayım:

• Güçlü kolon zayıf kiriş kural-
larına uyulmamış. Mühendislik 
hesaplarında olmaması gereken 
18-20 cm genişliğinde kolonlar, 
15 cm genişliğinde kirişler kulla-
nılmış. Ölçüler kolonlarda en az 
30 cm genişlik, kirişlerde en az 
25 cm genişlik olmalıdır.

• Binaların betonarme işçi-
likleri (demir, kalıp, beton işçilik 
hataları) mühendislikten uzak, 
yapı dayanımına uygun olmayan 
biçimde yapılmış. Kesit yetersiz-
liği var. Basınç sonucu kolon kiriş 
birleşimlerinde plastik mafsal-

laşmalar (kiriş-kolon birleşim 
yerlerinin dağılması) oluşmuş.

• Yapılarda demirlerin yönet-
meliklere uygun uygulanmadı-
ğını gördük. Örneğin etriye ve 
çirozlar olması gereken 135 dere-
ce açıda bükülmemiş ve yetersiz 
miktarda kullanılmış. Bu durum 
binaların mukavemetini ortadan 
kaldırmış.

• Yapılarda nervürlü (çıkıntılı) 
demir yerine düz ve yetersiz mik-
tarda demir kullanılmış. Ayrıca 
inşaatlarda deniz kumu kulla-
nılması ve deniz suyu tuzundan 
dolayı beton içinde korozyona uğ-
rayan demirler çürüyerek çapının 
küçülmesi sonucu mukavemetini 
yitirmiş. Demirler yukarıdaki 
sebeplerle betonda aderans (sür-
tünme) görevini görmediği için 
betondan ayrılmış.

• Binalarda min. 25-30 mega 
paskal (MPA Beton Dayanımı) 
hazır beton yerine, yanmış, fazla 
su katılmış, elle karılmış, çimen-
tosu ve mıcırı (agrega) az, 8-9 
mega paskal seviyesinde beton 
kullanılmış.

• Zemin etüdü ya hiç yapıl-
mamış, ya komşu bina hesabına 
göre, ya da yanlış yapılmış.

• Özellikle Hatay bölgesinde 
zemin sıvılaşması ve yumuşak 
kot etkisi sonucu binaların bütün 
halde devrildiğini gördük. Bina-
ların birbirine çok yakın olması 
sonucu yıkılan bina yan binala-
ra zarar vermiş. Bu sonuç şehir 
planlamasının önemini bizlere 
göstermektedir.” dedi.
“HAYATİ ALTI KRİTER”

Güvenli yapı için altı hayati 
kriteri sıralayan Doğan, “dep-
reme dirençli kentler ve güvenli 
yaşam için hayati altı kriter, ‘iş 
ahlakı, toplumsal bilinç, bilime 
uygunluk, doğru mühendislik, 
teknik yeterlilik ve liyakat’ yok 
sayılmış!

Yaptığımız iş ne olursa olsun 
ticari ahlak seviyesinin yükseltil-
mesi gerekiyor. Toplum, haksız 
kazanç ve kar hırsıyla faturası 
ağır bedeller ödüyor.

Tüketicinin de, özellikle 
gayrimenkul edinirken yapının 

süsü ya da yaşamsal donatıları 
ile değil, güvenli olup olma-
dığıyla, doğru zeminde, doğru 
mühendislik ve kaliteli malze-
me ile yapılıp yapılmadığına 
bakmayı öğrenmesi gere-
kiyor.” ifadelerini 
kullandı.
“AĞIR CEZALAR 
OLMAZSA
 BU SON 
OLMAZ”

Yapıları 
bilime uygun 
yapmayan 
kişiler hak-
kında ağır 
cezaların 
gelmesi 
gerektiği-
nin altını 
çizen Doğan, 
“Devletin göre-
vi vatandaşın gü-
venle barınmasını 
sağlamak ve tüm 
süreçleri ödünsüz 
olarak denetle-
mektir. Merkezi 
yönetimden yerel 
yönetimlere kadar bu zincirde yer 
alan herkes sorumludur. Zemin 
etütleri doğru yapılmayan, yapı 
imalatlarında mühendisliğe ve 
bilime uygun hareket etmeyen 
inşaat ve konut üreticileri en ağır 
şekilde cezalandırılmaz ise bu 
yaşadıklarımız son olmaz.

Bilimsel kurallara uygun 
olmayan, yetkin ve doğru mü-
hendislik uygulanmayan, yeterli 
miktarda ve kalitede malzeme 
kullanılmayan, liyakatsiz kişi-
lerce denetlenen ya da ağır görev 
ihmalleriyle hiç denetlenmeyen 
her yapı, o yapıyı kullananlar 
için betondan tabuttur.” dedi.
“BİLİM VE AKILLA EN AZ 
HASARI ALMALIYIZ”

Depremin doğal bir afet 
olduğunu ancak akıl ve bilimle 
yıkımın en aza indirebileceğini 
söyleyen Doğan, “Yaşanan bu 
büyük acı toplumun her kesimi-
ne insani, sosyal, psikolojik ve 

Bilimden, liyakatten, iş ahlakından 
yoksun Türkiye fotoğrafı

İnşaat Mühendisi Cemal Do-
ğan, mühendis gözüyle dep-
rem bölgesinden izlenimlerini 
aktardı. Doğan, “Bir toplum 
nasıl olur da bilinçten, bilim-
den, liyakatten, iş ahlakından, 
mühendislikten yoksun ya-
pıları inşa eder? Bir vatandaş 
nasıl olur da tüm yaşamının 
birikimini güvenli yapıya değil 
de süslü yapıya yatırır? Görevi 
teknik denetim olan mühen-
disler nasıl olur da mesleki 
kurallara değil, açgözlü üstle-
nicilerin ekonomik kazançları-
na müsaade eder?” sorularını 
yöneltti.

ekonomik zarar vermiştir. Gelecekte, 
başta İstanbul olmak üzere birçok 
kentte beklenen benzer büyüklükte 
depremlerde aynı sonuçla karşılaş-
mak istemiyorsak aklımızı başımıza 
almalıyız.

‘Bin Nasihatten Bir Musibet Yeğ-
dir’ atasözünden yola çıkarak, yaşa-
nan acılardan ders almamız gerektiği 
bir gerçektir. Deprem doğal bir afettir, 
ihmaller öldürür, yanlışlar yıkar ama 
bilim, teknoloji ve akılla en az hasarla 
atlatmak mümkündür.

Yaşamını kaybeden yurttaşları-
mıza rahmet, yaralı depremzedele-
rimize acil şifa ve acılı ailelere sabır 
diliyorum. Ülkemize geçmiş olsun!” 
şeklinde konuştu. 

KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

Ülkemiz büyük deprem 
kuşaklarının ve yangın, sel, 
toprak kayması gibi doğal 
afetlerin yaşandığı bir ülke. Bu 
nedenle afet bilinci toplumun 
her katmanına en erken yaştan 
itibaren verilmesi gereken bir 
eğitim. Bu nedenle afet bilin-
cinin okullarda zorunlu ders 
olarak okutulmasının şart. Bu 

yapılır ise 30-40 yıl içinde 
daha bilinçli bir toplum 
yapısı ortaya çıkacaktır.

 Bu bilinç oluştuğunda insan-
larımız bir binayı inşa ettirirken, 
kiralarken ya da satın alırken 
daha doğru hareket edebilecektir. 
Mutfak dolabının kapağına, sera-
miğine bakarak ev kiralamamala-
rı ya da almamaları gerektiğini bi-
lecekler. Mutlaka bölgenin zemin 
durumu, buna göre üreticinin 
yapı tekniği ve binanın üretim 
malzeme kalitesinden emin 
oldukları yapıları tercih etmeleri 
gerektiğinin farkına varacaklar.

Unutmamız gereken temel gerçek 
ülkemizin %90’dan fazlasının deprem 
kuşağı içerisinde olduğudur. Fay hatları 
boşaldıkça diğer bölgelerde baskıyı 
artırıyor. İstanbul başta olmak üzere 
diri fay hatlarına yakın tüm kentler risk 
altında. Yer Bilimi uzmanları özellikle 
uyarıyorlar. Kısa, orta ve uzun vade risk 
haritalarını yayınlıyorlar.  Yerel yöne-
timler ve merkezi hükümet bu bilim-
sel verilerin ışığında hareket etmeli. 
Çok hızlı bir şekilde bina kontrolleri 
yapılmalı. Her birey ve yönetim kendi 
sorumluluk alanındaki binaların yapı 
risk bilgisine sahip olmalıdır.

Ortaya çıkan tablo depremle ilgili bugü-
ne kadar yorumladığımız her şeyi yeniden 
gözden geçirmemiz gerektiğini gözler önüne 
sermiştir. Zemin yapılarından, altyapı plan-
larına, üst yapı yerleşim alanlarından, bina 
yapım tekniklerine, deprem anı ve sonrası 
afet yönetim planından olası depremler 
sonrası kurulacak müdahale alanlarına 
kadar birçok konu yeniden gözden geçirilmek 
zorundadır.

Yaptığımız iş 
ne olursa olsun 

ticari ahlak 
seviyesinin 

yükseltilmesi 
gerekiyor. 

Toplum, haksız 
kazanç ve kar 

hırsıyla fatura-
sı ağır bedeller 

ödüyor.

Mühendis 
gözüyle her 
incelediğim 

binada kendi-
me şu soruyu 

sordum; ‘Bir 
toplum nasıl 

olur da bilinç-
ten, bilimden, 

liyakatten, iş 
ahlakından, 

mühendislikten 
yoksun yapıları 

inşa eder? 
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Hayatın normal akışı içeri-
sinde insanlar ‘başımı sokacak 
yuvam olsun’ anlayışıyla ev 
satın almak için para biriktirir 
veya krediye başvurarak kiracı 
olmaktan kurtulma ve ev sahibi 
olma çabası içerisinde olurlar-
dı. Son iki yıl içerisinde ma-
halle aralarındaki 300-500 bin 
liralık konutların dahi fiyatları 
milyonlarca lirayı buldu. Birçok 
insan artık ev satın almak 
için planlama yapmıyor.  Pek 
çok semtte sağlıklı koşullarda 
yaşanabilecek sosyal donatı 
alanları olmayan ortalama 
evlerin kiraları asgari ücreti de 
geçmiş durumda. Lüks konut 
projelerindeki kira ücretleri ise 
dar gelirlilerin ev sahibi olabil-
mek için ödeyebilecekleri kredi 
taksitlerinin bile çok üzerinde. 
İstanbul’da pek çok kiracı ev 
sahibi olmanın hayalini artık 
kurmuyor. Kurmadığı gibi sos-
yal yaşantısından kısıtlamalar 
yaparak kira bütçesini denkleş-
tirmeye çalışıyor. 

Ekonomik kriz, sığınmacıla-
rın fiyat artırması gibi sebep-
lere bir de 6 Şubat depremleri 
eklenince ev sahiplerinin kira 
ücretlerindeki taleplerinin önü-
ne geçilemez oldu. Bu artışların 
önüne geçmek amacıyla Hazine 
ve Maliye Bakanlığı ile Çevre Şe-
hircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlıkları tarafından bir çözüm 
modeli geliştirdiği açıklandı. 
6 Şubat depremleri öncesinde 
hazırlandığının altının çizildi-

ği çözüm modelini, Hazine ve 
Maliye Bakanı Nurettin Nebati 
açıkladı. Nebati, ülkemize 'ki-
ralık konut üreticisi' kavramını 
kazandırmayı ve kiralık konut 
arzını kısa sürede artırmayı 
hedeflediklerini belirttiği bu 
modelin yanı sıra kentsel dö-
nüşümü desteklemek amacıyla 
hayat geçirilecek iki yeni finans-
man modelini daha duyurdu. 
NEBATİ: DÜŞÜK MALİYETLİ 
DEPREME DAYANIKLI KONUT 
ARZI ARTACAK 

Nebati, kentsel dönüşüm 

probleminin çözümü için 3 
ayrı yaklaşım üzerinde Çevre 
Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı ile eşgüdüm içinde 
çalışmayı sürdürdüklerini söy-
leyerek, şunları dile getirdi:

"Birinci modelde konut 
üreticisi ile anlaşan bağımsız 
bölüm sahiplerine piyasaya 
göre çok uygun koşullarda kredi 
kullandırarak kentsel dönüşü-
mü teşvik edeceğiz. Bu modelle, 
konut sahipleri hak kaybına 
uğramadan ve emsaller koruna-
rak kentsel dönüşümü güçlü bir 
şekilde destekleyeceğiz. İkinci 

modelimizdeyse ada bazlı kent-
sel dönüşüm kapsamında konut 
üreticilerini teşvik edeceğiz. Bu 
kapsamda konut üreticilerine 

düşük maliyetli finansman 
desteği sağlayarak depreme 
dayanıklı konut arzını hızla 
artıracağız. Bu iki durumda da 
KGF desteklerini devreye alarak 
hem konut üreticisinin hem de 
bağımsız bölüm maliklerinin 
krediye erişimlerini kolaylaştı-
racağız."
"KİRA ARTIŞLARI KAMU 
OTORİTESİ TARAFINDAN 
BELİRLENECEK"

Çalışmalarına Kahraman-
maraş merkezli depremlerin 
yaşandığı 6 Şubat'tan önce 
başlanan ve dünyada farklı 
örnekleri olan üçüncü modelin 
de özellikle kiralık konut arzını 
artırmaya yönelik olduğuna 
işaret eden Nebati, şu ifadeleri 

kullandı:
"Bu modelle ülke-

mize 'kiralık konut 
üreticisi' kavramını 
kazandırmayı ve 
kiralık konut arzını 
kısa sürede artırmayı 
hedefliyoruz. Model 
kapsamında üreti-
len kiralık konutlar, 
öncelikle kentsel dö-
nüşümde riskli yapı 
malik ve kiracılarına 
hizmet sağlayacaktır. 
Kiralama tutarları ve 
kira artışları kamu 
otoritesi tarafından 
belirlenecek ve kira 
tavanı uygulaması 
yapılacaktır. Böyle-
ce, özellikle salgın 
sonrasından bu yana 
makul seviyelerin çok 
ötesinde artış göste-
ren kira enflasyonunu 
dizginleyeceğiz."

Nebati, depremler son-
rası TOKİ projelerinde görev 
alan yüklenicilerin ilk etapta 

sözleşmelerini bağlamaları için 
ihtiyaç duydukları finansma-
na erişimi kolaylaştırabilmek 
adına yürürlükte olan Kredi Ga-
ranti Fonu (KGF) paketini revize 
edeceklerini dile getirerek, tüm 
modellerle ilgili diğer detayları 
gelecek günlerde kamuoyuyla 
paylaşacaklarını belirtti.
"TOKİ'YE DAMGA VERGİSİ 
İSTİSNASI GETİRDİK"

İçinde bulunulan zorlu dö-
nemde vatandaşların konut ve 
barınma ihtiyaçlarına çözüm ol-
mak ve finansmana erişimlerini 
kolaylaştırmak amacıyla konut 
kredilerinde uygulanan kredi 
değer oranlarını güncelledik-
lerini anlatan Nebati, şunları 
kaydetti: "Ayrıca, deprem nede-
niyle özellikle orta ve alt gelir 
grubuna yönelik konutların 
daha uygun şartlarla üretilme-
sine imkan sağlamak amacıyla 
TOKİ tarafından konut ve konut 
ile ihale edilen yapım işlerine 
ilişkin olarak 2023 yılı sonuna 
kadar uygulanmak üzere damga 
vergisi istisnası getirdik. Bu 
süreçte, bir yandan da yıkılan 
veya kullanılamaz hale gelen iş 
yerleri için mobil çözümler de 
üretiyoruz. 6 bin geçici ticaret-
haneyi esnafımızın hizmetine 
verdik, 3 bin konteynerden 
oluşan çarşıları da kuruyoruz. 
Diğer taraftan, kurumlarımızla 
koordineli şekilde ilerleyerek 
OSB'lere yönelik de üzerimize 
düşen ne varsa hızlıca yerine 
getireceğiz." Dünyada bugüne 
kadar gerçekleşen en büyük 
felaketlerden birinin yaşandığı 
süreçte devletin tüm kurumları 
ve imkanlarını seferber ettiğini 
anlatan Nebati, kendisinin de 
depremin ilk gününden bu yana 
bölgede vatandaşlarla dayanış-
ma içinde çalıştığını söyledi. 
TAYFUN ERCAN- KENT YAŞAM 

YAP KİRALA MODELİ GELİYOR 
Maliye ve Hazine Bakanı Nureddin Nebati, kentsel dönüşüm probleminin çözümünde 
üç farklı yaklaşım üzerine çalıştıklarını belirtti. Bu yaklaşımların en dikkat çekeni ise 
kiralık konut üretim modeli oldu. Nebati, “ ülkemize 'kiralık konut üreticisi' kavramı-
nı kazandırmayı ve kiralık konut arzını kısa sürede artırmayı hedefliyoruz.” dedi.  

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB), 
geçtiğimiz aylarda tanıtımını gerçek-
leştirdiği 1.803 minibüs ve 322 taksi 
dolmuşun “yeni taksi”ye dönüştürülme-
si için yapılan başvuruları tamamladı. 
2 bin 532 başvuru içerisinden yapılacak 
kura çekimi için, Küçükçekmece Yahya 
Kemal Beyatlı Kültür Merkezi’nde tören 
düzenlendi. Tören; İBB Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, İYİ Parti İstanbul İl Başkanı 
Coşkun Yıldırım, Küçükçekmece Beledi-
ye Başkanı Kemal Çebi ile CHP milletve-
killeri Turan Aydoğan ve Gökan Zey-
bek’in katılımlarıyla gerçekleşti. Tören 
öncesinde 5 farklı firmanın, İBB’nin ve 
esnafın talepleri doğrultusunda ürettiği 
örnek taksileri İmamoğlu inceledi.  
VATANDAŞINI İHMAL EDEN BİR İNSAN 
OLMADIM, OLMAYACAĞIM

“İnsanları da İstanbul’u da o mini-
büslerde ve otobüslerde tanıdım” diyen 
İmamoğlu, şunları söyledi: 

“İstanbul'un hiçbir unsurunda 
vatandaşını ihmal eden bir insan asla 
olmadım, olmayacağım. Hep şunu 

söyledim bu taksi meselesinde veya 
minibüs meselesinde: Ben birinci sıra 
16 milyon insanımızı düşünürüm. Be-
nim vatandaşım taksiden nasıl hizmet 
alacak? Minibüsten nasıl hizmet alacak? 
Bunu en iyi hale nasıl getiririz? İkinci 
sırada, o direksiyonun başındaki esnafı-
mı düşünürüm. Benim için bu iki hattı; 
önce vatandaşımın isteklerini, sonra 
yine esnafımızın isteklerini makul sevi-
yede karşılayıp, eşleştirdiğim zaman, o 
zaman burada çıkan sonuç en azından 

büyük oranla herkesi mutlu eder. Onun 
için yaptığımız hiçbir işte masamızdan 
bilimi, tekniği ve ortak aklı uzak tutma-
dık. Hesap kitap yaparken, asla ve asla o 
hesabı da yapmadık. Sırası geldiğinde, 
‘Yapamazlar’ dendi. ‘Hayır kardeşim. 
Benim minibüsçü esnafım hakkını ala-
cak. Para kazanmazsa eve nasıl mahcup 
gider’ dedik. Hiçbir zaman bundan geri 
adım atmadık.” 
İMAMOĞLU: “HEM KAZANACAK HEM DE 
HAYIR DUASI ALACAKSINIZ”

Yeni tasarım taksilerin, İstanbul’a 
ve esnafa değer katacağını belirten 
İmamoğlu, “Az önce birkaç insanımız, 
bana, ‘Biz diğer taksiden de alalım’ 
dedi. Bakın lütfen bu kardeşinize güve-
nin. Israrla söylüyorum ki, ücret tarifesi 
de yüzde 30 fazla olacak şu taksiler, 
İstanbul'da aranan taksiler olacak. Yani 
diğer taksiyi durdurmayacaklar. Bu 
taksiyi durdurmak için, aradan sizleri 
seçecekler. Onun için hem daha iyi para 
kazanacaksınız hem daha memnuni-
yeti yüksek taksiler olacaksınız hem de 

hayırlı bir iş yapacaksınız. Sayısı çok 
olmasa da engelli vatandaşlarımızı da 
taşıyan hem para kazanan ama hem de 
hayır duası alan insanlar olacaksınız. 
Bunu unutmayın” diye konuştu. 
ODA BAŞKANI’NDAN İMAMOĞLU’NA 
TEŞEKKÜR

Minibüsçüler Esnaf Odası Başkanı 
Emin Alagöz de duygularını, “Buraya 
çıkarken ne konuşacağımı ne yapacağı-
mı gerçekten çok düşündüm. Minibüs 
camiası, son 10 yıldır sürekli geri gidi-
yordu. Ne zamana kadar? 2019 yılında, 
siz göreve geldikten sonra, maalesef ki 
bir pandemi başladı, pandeminin içinde 
dahil olmak üzere, bu camiaya kol kanat 
gerdiniz ve minibüsçü esnafını 2000’li 
yılların, 90’lı yılların minibüsçü esnafı 
seviyesine getirdiniz. Sizlere şahsım ve 
esnafım adına çok teşekkür ediyorum” 
sözleriyle dile getirdi. Konuşmaların 
ardından Bakırköy 23. Noterliği’nin 
denetiminde kuralar çekildi ve ilk talih-
liler belli oldu. SERKAN HORUZ- KENT 
YAŞAM HABER MERKEZİ 

‘Yeni Taksi’ İstanbul’a çığır atlatacak
İBB ‘Yeni Taksi’yle yolcu almama sorununu çözecek

İBB’nin minibüs ve 
dolmuşları ‘Yeni Tak-
si’ye dönüştürülmesi 

için düzenlendiği kura 
çekimine Belediye Baş-
kanı Ekrem İmamoğlu, 

katılımıyla gerçekleş-
ti. 1.803 minibüs ve 

322 dolmuşun taksiye 
dönüştüğünü belirten 
İmamoğlu, yeni tasa-
rım araçların ‘aranan 

araçlara’ dönüşeceğini 
ifade etti. 
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Özcan: Bizim iktidarımızda 
85 milyon halk Cumhur, 
Başkan Kılıçdaroğlu olacak
Meclis yolunda hazırlık yapan CHP Küçükçekmece eski İlçe Baş-
kanı Turgay Özcan, 14 Mayıs 2023 Cumhurbaşkanlığı seçimleri 
için başladığı çalışmaları gazetemizin konuğu olarak anlattı.

İstanbul Şişli’de doğmuş 
Ardahanlı bir ailenin çocu-
ğuyum. İlkokul, ortaokul ve 
liseyi Sefaköy’de okudum. 
Marmara İktisat Bölümü 
mezunuyum, 40 yılı aşan bir 
zamanda mali müşavirlik 
bürom var. Cumhuriyet Halk 
Partisi’ne 1988 kapalı olduğu 
dönemde SHP üyesi olarak 
katıldım birleşmeden itiba-
ren CHP’li oldum. Bir dönem 
ilçe başkanlığı yaptım Kü-

çükçekmece’de, 1998 yılında 
Kemal Çebi’nin başkanlı-
ğında CHP’de yöneticilik 
yaptım. 2017 yılı 24 Ara-
lık’ta ilçe başkanı seçildim, 
2019’da da seçildikten sonra 
5 yıl görev yapıp önümüzdeki 
seçimlerde CHP’den Millet-
vekili aday adayı olabilmek 
adına partinin açıkladığı 
takvim çerçevesinde görevi-
mi bıraktım.

TURGAY ÖZCAN 
KİMDİR? 

K.Y: Seçmene bir çağrınız 
olacak mı, hem hükümet ola-
rak hem de aday olarak?

T.Ö: Şunu söylemek isterim 
zaman zaman her şeyi karartı-
rız biz. Seçim kanununda deği-
şiklik yaptılar sandık başkanı 
kimdir, değildir burada sorun 
çıkacak. Müdürü koruyama-
yacağız şimdi tabi her yer aynı 
değil ama İstanbul olarak bizde 
1600 sandık var. 1600 asıl 1600 
yedek sandık kurulu üyesi arka-
daşlarımız hazır. Bir eksiğimiz 
yok ama bu demek değildir ki 
her yerde aynı şekil örgütüz. 
Seçim ve sandık güvenliği için 
Millet İttifakı’yla arka plan-
da çalışma yapılıyor. Bizim 
olmadığımız yerde başka parti 
güvenliği sağlayacak. 

K.Y: Seçim sandıkta kaza-
nılır söylemi o zaman doğru 
mu oluyor? 

T.Ö: Sandığa oy gidecek 
sonrası bizde sorun olmayacak. 
Seçmen hangi partiye oy verirse 
versin biz hepsinin oyunu ko-
ruyacağız. Kimseden bir fazla 

oy talebimiz yok. Sandık bizim 
namusumuzdur. Başta Canan 
Kaftancıoğlu olmak üzere de-
neyimli bir il yönetimimiz var. 
Deneyimli ilçe başkanlarımız 
var. Şunu söylemek isterim 31 
Mart 2019’da biz avukat konu-
sunda sıkıntı yaşadık. Çünkü 
2018 seçimlerinde bir hayal 
kırıklığı oluşmuştu. Avukat 
arkadaşlarımız da 2019 yerel 
seçimlerinde çok görev almak 
istememişti. 31 Mart’ta epey 
az bir avukatla çalıştık ama 
tekrarlanan İstanbul seçimle-
rinde yüzlerce avukat sahiplen-
di. Bugün Küçükçekmece’de 
her okulda en az 2 avukat görev 
alıyor. Biz 15 Mayıs’ta içimize 
çok yüksek bir oksijen çekerek 
ülkeyi rahatlatacağız. Nasıl 31 
Mart’ta İstanbul seçimlerinde 
halk rahat bir nefes aldıysa 
şimdi genel başkanımız Cum-
hurbaşkanımız Kemal Kılıçda-
roğlu sayesinde herkesin rahat 
nefes aldığı bir ülkeye uyanmış 
olacağız. 

SANDIK 
GÜVENLİĞİ 
MİLLET İTTİFAKI’NIN 
SORUMLULUĞUNDA

14 Mayıs’ta yapılacak 2023 Cumhur-
başkanlığı seçimleri için iktidar yolunda 
önemli görevler üstlenmek adına CHP 
Küçükçekmece İlçe Başkanlığı görevini 
devreden Turgay Özcan seçim gündemine 
ilişkin saha çalışmaları, seçim günü san-
dık güvenliği ve iktidara gelinmesi halinde 
yapılacak icraatlar hakkında yol haritaları-
nı gazetemizle paylaştı. 

Yaşam Medya Grubu Yönetim Kurulu 
Başkanı Celal Karaali’ye konuşan Özcan, 
seçmenin merak ettiği sorulara samimiyet-
le cevap verdi.
TÜRKİYE’Yİ BARIŞ, LİYAKAT, 
ÜRETİMLE İNŞA EDECEĞİZ

2019’daki başarıyı ulusal anlamda 
görecek miyiz? 

T.Ö: 14 Mayıs’ta yapılacak seçimde Tür-
kiye’nin 13. Cumhurbaşkanını beraber seç-
mek için mücadele edeceğiz. Ve bu vesileyle 
de Türkiye’de yeni bir yüzyılı başlatacağız. 
Yeni Cumhurbaşkanımız Türkiye’de liya-
kati, Türkiye’de demokrasiyi, Türkiye’de 
üretimi, kalkınmayı, barışı tesis edeceğini 
hep birlikte göreceğimiz umudunu coşkuy-
la yaşıyorum.

K.Y: Millet İttifakı böyle bir Türkiye 
mi yaratacak?

T.Ö: Millet ittifakı 2018’deki Cumhur-
başkanlığı seçimi için kurulmuştu. Partiler 
kendi adaylarını gösterdi. 4 parti vardı ve 
her parti kendi unvanıyla girmişti burada 
başarılı bir sonuç elde edilemedi. Bu başa-
rısızlığın temel nedenlerinden bir tanesi 
de çok adayla girilmiş olmasıydı. Şimdi 

ortak irade olarak tek adayla girmek hatta 
muhalefetin bütünüyle tek adayla girmesi 
ve muhalefeti tek adayla temsil etme bek-
lentimiz var. 

Cumhuriyetimizin ilk yüzyılında çöz-
meye başaramadığımız biriktirdiğimiz. 
Koşturamadığımız ekonomiden sağlığa 
eğitimden kültürel kalkınmadan iç dış 
barışa kadar her alanda çözüm önerilerimiz 
Türkiye’nin ikinci yüzyılında Cumhuriyeti 
öncelikle demokrasiyle taçlandıracağız. 
Demokratik bir Anayasa ile güçlendirilmiş 
demokratik parlamenter rejime geçeceğiz. 

Herkesin yargıya güvendiği, bağımsız 
yargının oluşmasını sağlayacağız, kuv-
vetler ayrılığını sağlayacağız. Kuvvetlerin 
hepsinin bir kişide toplanmasının bizi 
nerelere getirdiğini görüyoruz. Bir deprem-
de askerin çıkıp çıkmayacağını bir kişini 
ağzına bakarak karar veren bir yapıdan, 
liyakatle sorumluluğunu üstlenip kararı 
verip askeri çıkaracak, madencileri çıkara-
cak, arama kurtarma ekiplerini getirecek, 
çadır satmayan Kızılay’ı, ikinci el giysi 
satmayan Kızılay’ı, bu kadrolarla anında 
bu çadırları taşıdığı bir Türkiye’yi birlikte 
inşa edeceğiz. 
“HALK CUMHUR, 
BAŞKAN KILIÇDAROĞLU”

K.Y: Listeler açıkladığında değişiklik 
olur mu?

T.Ö: Hiçbir değişiklik olmaz. Bugüne 
kadar mücadele verdik, biz bir kısım insan-
la beraber görev yaptığım yöneticiler kana-
at önderleri arkadaşlarımız, bölgemizdeki 

ilçe başkanlarımız ve milletvekillerinin 
benim aday olmam konusunda tavsiyeleri 
vardı. Bugün geldiğimiz noktada bu ülkeyi 
dönüştüreceksek, demokratikleştireceksek, 
eğer bana bir görev düşüyorsa alacağım. 
Bana görev olarak dışarıda dur denirse de 
gıkımız çıkmaz. Tek bir hedefimiz var; 
Millet İttifakı’nı iktidara taşımak. Parla-
menter rejime geçişi sağlayacak çoğunluğu 
bulmak, genel başkan olursa Cumhurbaş-
kanı yapmak diğer genel başkan yardımcı-
larını Cumhurbaşkanı yardımcısı yapmak. 
Bunun için bize hangi görevi veriyorlarsa 
onu yapacağız. Hiçbir CHP’li ne partisine 
ne genel başkanına küsmez. Biz parti-
nin ideolojisinin çizgisinin arkasındayız 
yanındayız. Genel başkanımız olduktan 
sonra hepimiz cumhurbaşkanıyız. Bu ül-
kenin genel başkanımızın ifade ettiği gibi 
84 ya da 85 milyon herkes cumhurbaşkanı 
olacak. Cumhur halk, kendisi de başkan. 
“HERKES KENDİ 
ÜLKESİNE GİDECEK”

K.Y: Suriyeliler konusunda nasıl bir 
yaklaşımınız var?

T.Ö: Genel başkanımızın bu konuda da 
tepki aldığı zamanlar oldu. 

Avrupalı insanlara baskı geliyormuş 
Suriyelileri göndereceğiz dendiği için, 
göndermesinler bize gelmesinler diyorlar-
mış. Herkesi kendi ülkesine göndereceğiz. 
Suriye’de iç barışın sağlanmasına katkı 
sağlayacağız. Suriyelilerin ait olduğu bir 
yer var. Mutlaka gidecekler mutlaka oraya 
gitmek isterler. Bu iktidarın yarattığı Su-
riye’deki kaosu sonlandırmak üzere katkı 
sağlamamız gerekiyor. 

Burada savaş varsa, bayramda insan-
lar memleketine gidiyor 10 gün sonra 
geri dönüyor orada bir yaşam ortamı var 
ki aileler orada yaşıyor ki bunlar tatile 
gidip geliyor burada bir çelişki yok mu? 

2 yıl içinde gönüllü olarak gitmeleri-
ni sağlayacağımızı genel başkanımız da 
söyledi. 

K.Y: Gönüllü olarak gitmiyorlarsa?
T.Ö: Gidecekler. Başka bir yolu yok. 

Senle ben Almanya’ya gitsek kalabilir mi-
yiz? Senin ülkende yaşam koşulları uygun 
değilse Almanya sana kapı açıyor. Bugün 
Ukraynalılara Avrupa kucak açmıyor mu? 
Şu an savaş var ama savaş bittiğinde geri 
dönecekler. Ülkesinin rahatını menfaatini 
bozacak kişilere kimse izin vermez. Yalnız 
şu kafadan ayrılmak lazım; 14 Mayıs 
akşamı seçim bitecek 13. Cumhurbaşkanı 
seçilecek, 15 Mayıs’ta Suriyelileri kula-
ğından tutup memleketine göndereceğiz 
demiyoruz. Yaptığımız işlerle 2 yıl içeri-
sinde göndereceğiz. Suriyelilerin yarısı 
kadar da başka yerlerden göçler var. Bir yer 
söylediler neresi hatırlamıyorum 156 dil 
konuşuyorlarmış. Bu bir zenginlik midir? 
Biz anlamıyorsak pek de değildir.

KENT YAŞAM HABER MERKEZİ
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18 MART

Kutlu Olsun
ÇANAKKALE

ZAFERİ

Ahmet GÜVELOĞLU
CHP Sarıyer İlçe Başkanı

/Chpsariyer

Çanakkale Zaferi’nin 108 . yıl dönümünde,
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü

ve Şehitlerimizi saygıyla , minnetle anıyoruz. 

2019’da KİPTAŞ’taki genel 
müdürlük görevinin ardından 
Ümraniye Belediye Başkanı 
seçilen İsmet Yıldırım, Ümra-
niye’de yıllardır devam eden 
imar ve kentsel dönüşüm 
sorununa çözüm getirdi. Titiz 
ve yoğun çalışmalar sonucun-
da 11 mahalleyi kapsayan iki 
bölgenin nazım ve uygulama 
imar planları hem İstanbul 
Büyükşehir hem de Ümraniye 
Belediye Meclisleri’nde geçiri-
lerek, yürürlüğe girdi. Başkan 
Yıldırım bu çalışmaların hızlı, 
etkili ve katılımcı bir anlayışla 
ilerlemesi için Kentsel Dönü-
şüm Müdürlüğü’nün kurulma-
sı talimatını verdi. 
2B KAPSAMINA GİREN İKİ 
BÖLGEDE ÇALIŞMALAR 
TAMAMLANDI

Yıllardır imar sorunu ya-
şanan ve birinci bölge olarak 
adlandırılan Kazım Karabekir, 
Topağacı, Dumlupınar, Elma-
lıkent, Hekimbaşı ve İnkılap 
Mahalleleri ile ikinci bölge 
olan Cemil Meriç, Parseller, 
Ihlamurkuyu, Aşağı Dudullu 
ve Adem Yavuz Mahallelerinde 
etap bazlı 1/5000 nazım imar 
planları ve 1/1000 uygula-
ma imar planlarını İstanbul 
Büyükşehir Belediye Meclisi ve 
Ümraniye Belediye Meclisi’n-
den geçirilerek uygulamaya 
hazır hale getirildi. Tepeüstü 
Mahallesi’ndeki imar çalışma-

larıyla ilgili süreç de devam 
ediyor. 1/5000 nazım imar 
planları İstanbul Büyükşehir 
Belediye Meclisi’nden geçip 
askıya çıkarıldı. Sonrasında 
1/1000 uygulama imar plan-
larıyla alakalı çalışmalarda 
tamamlanacak.
İLK ÖRNEK PROJE 
HEKİMBAŞI’NDA

Hekimbaşı Mahallesi’nde 
ise; Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı iş birli-
ğiyle bir kentsel dönüşüm pro-
jesi yürütülüyor. Bir süre önce 
inşa çalışmalarına başlanan 
rezerv bölge 40 bin metreka-
reden oluşuyor. 111 adet riskli 
binanın yıkıldığı bu alanda 
619 bağımsız birim yer alacak. 
Bunlardan 591’i konut, 28’i de 
dükkân olacak.
RİSKLİ BİNALAR YIKILIYOR

Ümraniye’deki toplam bina 
sayısı 56.019’dur. 6306 Sayılı 
Afet Riski Altındaki Alanların 
Dönüştürülmesi Hakkında 
Kanunu kapsamında 3 bin 
122 riskli bina tespit edildi. 
Yıkılması gereken 196 riskli 
binanın; 105’inin yasal süreci 
tamamlanırken, yasal sürecin 
tamamlandığı ve yerleşimin ol-
madığı 91 binanın da yıkılması 
bekleniyor.
BİNLERCE BİNA DÖNÜŞÜYOR

Ümraniye’de toplam 3 bin 
122 bina kentsel dönüşüme 

girdi. Bu 3 bin 122 binanın 
bağımsız birim sayısı da 16 
bin 248. 2019’dan itibaren 
yeni yapı ruhsat alanı da 
toplamda 2 milyon 324 bin 
511 metrekare oldu. Kentsel 
dönüşüme girip ailelere teslim 
edilen konut sayısı 13 bin 661. 
2019’dan sonra ise, 644 riskli 
yapı kentsel dönüşüme girdi. 
Bu binalarda da dönüştürülen 
konut sayısının 2 bin 814, işye-
ri sayısının ise 570 olduğu kay-
dedildi. Ümraniye’de kentsel 
dönüşüm sayesinde bu zaman 
kadar yaklaşık 55 bin kişi yeni 
ve güvenli evlerine kavuştu.
VATANDAŞA DANIŞMANLIK 
HİZMETİ

Ümraniye Belediyesi tara-
fından Ümraniye’nin bazı ma-
hallelerinde yaşanan kentsel 
dönüşüm sorunlarını çözmek 
için hizmete açılan Kentsel 
Dönüşüm Ofisi’nde uzman 
personel tarafından bilgilen-
dirme toplantıları düzenliyor. 
Kurulan bu ofis sayesinde 
vatandaşlar, doğrudan bilgi-
lendirilip, ada/parsel bilgisi ile 
arsalarının imar durum bilgi-
lerini öğreniyor. Vatandaşlar, 
mevzuata göre yararlanabile-
ceği kentsel dönüşüm uygula-
malarını buradan öğrenerek, 
kendisine en uygun olanı talep 
ediyor. KENT YAŞAM 

HABER MERKEZİ

Ümraniye’de on binler 
güvenli evlerine kavuştu

YILDIRIM'DAN VATANDAŞA ÇAĞRI
Ümraniye Belediye Başka-

nı İsmet Yıldırım, kentsel dö-
nüşüm çalışmalarına ilişkin, 
"Vatandaşlardan benim ricam 
lütfen mal hesabı yapmadan, 
otoriteyle birlikte tekniğe uy-
gun, güvene dayalı işlerimizi 
bir an evvel bir araya gelerek 
yapalım" dedi.

Ümraniye Belediye Baş-
kanı İsmet Yıldırım, Kah-
ramanmaraş'ın Onikişubat 
ilçesindeki depremzedelerin 
bir yıllık gıda ihtiyaçlarını 
karşılamak için başlatılan "Bir 
Koli de Sizden Olsun" kam-
panyasının tanıtım toplantısı 
öncesinde belediye binasında, 
basın mensuplarına değerlen-
dirmelerde bulundu.

Yıldırım, bir gazetecinin 
sorusu üzerine, Ümraniye'nin 
sağlam zemine kurulu bir ilçe 
olduğunu söyledi. Binaların 
yüzde 65-70'inin yeni olduğu-
nu, ilçedeki sağlıksız konut-
ların tespitinin yapıldığını 
belirten Yıldırım, "Deprem 
olmasaydı inşaata 622 konut-
la bir yerden başlamıştık. O 

inşaat şimdi devam edecek, 
bir ay, 40 gün ara vermiştik" 
diye konuştu.
"GÖNÜL GÖNÜLE VERİP BU 
İŞİN ÜSTESİNDEN BERABERCE 
GELELİM"

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde 
20 senedir kentsel dönüşü-
mün başarıyla uygulandığını 
aktaran Yıldırım, TOKİ'nin 11 
ildeki konutlarında çizik dahi 
olmadığına dikkati çekti. 
Yıldırım, daha önce genel 
müdür olduğu KİPTAŞ'ta 100 

bine yakın konut yaptıkları-
na değinerek, "Yani devletin 
kontrolünde; devletin yardı-
mıyla, kredisiyle yapılacak 
her işte fayda var diye umuyo-
rum. Tabii dışarıdaki müte-
ahhit arkadaşlarla birlikte 
de organizeli, belediyemizin 
kontrolünde Ümraniye'de bir 
seferberliğe ben şimdiden 
herkesi davet ediyorum. Lüt-
fen, birlikte kafa kafaya verip, 
gönül gönüle verip bu işin 
üstesinden beraberce gelelim" 
diye konuştu.

Kent Yaşam Gazetesi

Ümraniye’de kentsel 
dönüşüme girip aile-
lere teslim edilen yeni 
konut sayısı 13 bin 661 
olarak kayıtlara geçti. 
Bu sayede yaklaşık 55 
bin kişi yeni ve güvenli 
evlerine kavuştu.
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Küçükçekmece Belediye-
si,  geçtiğimiz yıl iklim değişikliği 
etkilerinin azaltılması konusunda 
dâhil olduğu "Başkanlar Sözleş-
mesi" kapsamında, Batı Balkanlar 
ve Türkiye'de enerji dönüşümünü 
sağlamayı ve iklim değişikliğiyle 
mücadele etmeyi amaçlayan Av-
rupa Birliği projesi için pilot belediye 
seçildi. Türkiye’nin ilk BREEAM 
Sertifikasına sahip kamu binasında 
hizmet veren Küçükçekmece Be-
lediyesi, bu kapsamda uluslararası 
alanda, çevre dostu çalışmalarıyla 
örnek teşkil edecek.

DETAYLAR GÖRÜŞÜLDÜ
Enerji Dönüşümü için AB: Batı 

Balkanlar ve Türkiye'de Belediye 
Başkanları Sözleşmesi Proje-
si’nin detaylarını görüşmek üzere 
Belediye Başkanlık Binası’nda 
toplantı gerçekleştirildi. Toplantıda, 
Küçükçekmece Belediye Başkan 
Yardımcısı Faysal Güler, Küçükçek-
mece Belediyesi İklim Değişikliği ve 
Sıfır Atık Müdürlüğü yetkilileri, Pro-
jenin Türkiye Koordinatörü Marmara 
Belediyeler Birliği temsilcisi Mustafa 
Özkul, Proje Asistanı İlknur Şahin, 
Uzun Dönem Proje Uzmanı Gizem 
Mataracı bir araya geldi. Toplantıda, 

iş birliği yapmak konusunda ortak 
bir fikre varılarak, sözleşmenin im-
zalanması konusunda da anlaşma 
sağlandı.  Bu kapsamda Küçükçek-
mece Belediyesi’nin daha önce iklim 
değişikliği etkilerinin azaltılması 
konusunda imzaladığı "Başkanlar 
Sözleşmesi" ve "Sürdürülebilir 
Enerji ve İklim Eylem Planı"nın geliş-
tirilmesine destek verilecek.

KÜÇÜKÇEKMECE’DE NÖTR 
KARBON HEDEFİ

Küçükçekmece Belediye Başkanı 
Kemal Çebi, Nisan 2022’de tarafı ol-
duğu “Başkanlar Sözleşmesi” gereği 
kentte ‘2030 yılına kadar % 40, 2050 
yılına kadar nötr karbon’ hedefini 
hayata geçirmek için tüm imkânları 
kullanacaklarının altını çizmişti. AB ile 
Almanya Federal Ekonomik İşbirliği ve 
Kalkınma Bakanlığı tarafından ortak-
laşa finanse edilen Enerji Dönüşümü 
için AB: Batı Balkanlar ve Türkiye'de 
Belediye Başkanları Sözleşmesi ile 
Sürdürülebilir Enerji ve İklim Eylem 
Planı’nın hayata geçirilmesi konu-
sunda Küçükçekmece Belediyesi’ne 
teknik olarak destek verilecek. 

KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

Küçükçekmece Avrupa Birliği 
Projesi için pilot ilçe seçildi

İBB Raylı Sistem Projeler Mü-
dürlüğü, Maltepe-Kadıköy arasında 
hizmet verecek tramvay projesini 
açıkladı. Projeyi hızla tamamlamak 
için Maltepe Belediyesi ve İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi’nin teknik 
kadroları çalışmalarına başladı.
TRAFİĞİ RAHATLATACAK

Maltepe, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi tarafından yapımına de-
vam edilen altgeçit projesi sonrası, 
ilçeye katma değer katacak tramvay 
projesinin sevincini yaşıyor. 16 
istasyonun bulunduğu 13 kilometre-
lik tramvay hattı, Maltepe-Kadıköy 
arası ulaşımı daha çevreci, konforlu 
ve modern hale getirmeyi, trafik 
sorunlarını gidermeyi, tramvayın 
geçtiği caddelerin prestijini artır-
mayı amaçlıyor. Projeyle Maltepe 

kısmında Altıntepe, Küçükyalı, 
İdealtepe, Maltepe Belediyesi, Mal-
tepe Meydanı ve Cevizli istasyonları 
kurulacak. Böylelikle Minibüs Cad-
desi olarak bilinen İstanbul’un en 
prestijli caddelerinden eski Bağdat 
Caddesi, yaya, araç ve tramvaylara 
açık hale getirilecek. Maltepe’ye 
altgeçit projesiyle kazandırılan ilçe 
meydanı böylece daha prestijli hale 
gelecek. Projeyi hızla tamamlamak 
için Maltepe Belediyesi ve İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi’nin teknik 
kadroları çalışmalarına başladı.
KILIÇ: BİR AN ÖNCE 
KAZMAYI VURACAĞIZ

Konuyla ilgili açıklama yapan 
Maltepe Belediye Başkanı Ali Kılıç, 
“Hepimiz çok heyecanlıyız. Tram-

vay projesi hem Maltepemize hem 
de Anadolu Yakası’na büyük değer 
katacak. Bu konuda başta İBB Baş-
kanımız Ekrem İmamoğlu olmak 
üzere, Genel Sekreter Yardımcı Pelin 
Alpkökin’e ve tüm teknik ekibimize 
teşekkür ediyorum. Ekrem Başkanı-
mız sunduğumuz her projede oldu-
ğu gibi tramvay projesini de büyük 
bir titizlikle ele aldı ve proje hayata 
geçiyor. Herkes çok mutlu. Tramvay 
hattı eski Bağdat Caddesi olarak 
bilinen yol üzerinde Kadıköy’e kadar 
uzanacak. Yıl sonuna kadar projeni. 
fizibilite çalışmalarını tamamlayıp 
bir an önce kazma vurmayı hedef-
liyoruz. Şimdiden hepimize hayırlı 
olsun.” dedi. 

KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

Maltepe Kadıköy 
arası tramvay 
hattı geliyor

Raylı sistem projeleri devam ediyor. İs-
tanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB)’nden 
Maltepelileri sevindirecek haber geldi. 

Beşiktaş’ta İstan-
bul’un 39 ilçesine 
örnek olacak bir su 
seferberliği başladı.
Beşiktaş Belediye-
si, son zamanlarda 
barajlardaki doluluk 
oranının azalması ve 
olası yaşanabilecek 
su krizine dikkat 
çekmek amacıyla bir 
farkındalık çalış-
ması gerçekleştirdi.
İstanbul kuraklık 
kriziyle boğuşurken, 
Beşiktaş’ta İstan-
bul’un tüm ilçelerine 
örnek olabilecek bir 
farkındalık çalışması 
başlatıldı.

Beşiktaş’ta su seferberliği
DİJİTAL FARKINDALIK 
KAMPANYASI BAŞLATILDI

2019-2023 Strateji Planını 
Birleşmiş Milletlerin sür-
dürülebilirlik hedefleriyle 
uyumlu bir şekilde geliştiren 
Beşiktaş Belediyesi, olası 
su krizi sorununa dikkat 
çekmek adına billboardlarda, 
LED ekranlarda ve Beşiktaş’ta 
tüm açık alanlarda konuy-
la ilgili paylaşımlar yapıp 
kentin kalabalık caddelerine 
pankartlar astı. Bunun yanı 
sıra belediye sosyal medya 
hesaplarından #Beşiktaşta-
SuyumuzuKoru başlığı ile 
dijital farkındalık kampan-
yası da başlattı.



KENT GÜNCEL 18 Mart 2023 Cumartesi 07

Büyükçekmece 100. Yıl Çanak-
kale Zafer Anıtı önünde sabahın 
erken saatlerinde toplanan bisik-
letçiler, Çanakkale Şehitleri için 
saygı duruşu ve İstiklal Marşımızın 
okunmasının ardından Çanakka-
le’ye uğurlandı.
ŞEHİTLİKTEN TOPRAK 
GETİRECEKLER

Çanakkale Zaferi’nin 108’inci, 
Cumhuriyetimizin 100’üncü yıl-
dönümü kapsamında anlamlı bir 
etkinliğe imza atan 100 bisikletçi 
Büyükçekmece’den Çanakkale’ye 
uğurlandı. 330 kilometre pedal çe-
virecek olan bisikletçiler Çanakkale 
Şehitliği’ni ziyaret ettikten sonra şe-
hitlikten alacakları toprağı, 18 Mart 
Cumartesi büyük zaferin 108’inci 
yılı kutlamalarının yapılacağı 
Büyükçekmece 100. Yıl Çanakkale 
Zafer Anıtı’ndaki zeytin ağacına 
bırakacaklar. 
3 KULÜP KATILIYOR

Büyükçekmece Belediyesi Spor 
Müdürlüğü tarafından geleneksel 
hale getirilen “Çanakkale Zafer Tu-
ru”na bu yıl Ali Hüryılmaz Bisiklet 
Kulübü, Büyükçekmece Bisiklet 
Kulübü ve Büyükçekmece Belediye 
Spor Kulübü’nün sporcularının yanı 
sıra Türkiye’nin farklı illerinden 
milli sporcular katıldı. Çanakkale 
Zafer Turu’nun startı Büyükçekmece 
Belediye Başkan Yardımcısı Ömer 
Kazancı ve Büyükçekmece Belediye 
Koordinatörü H. Gürhan Ozanoğlu 
tarafından verildi. 
“100 SPORCUYLA 
YOLA ÇIKIYORUZ”

Büyükçekmece Belediye Spor 
Antrenörü Ensar Efendioğlu, 3 
gün sürecek Çanakkale Zafer Turu 
hakkında şu açıklamayı yaptı: “100 
sporcuyla yola çıkıyoruz. Birinci 
günü Keşan’a kadar pedal çevirece-
ğiz. Yaklaşık 190 kilometrelik bir 
etap bizi bekliyor. Oradan devam 
edeceğiz. 40 kilometre arayla mola 
vereceğiz yarımşar saat arayla. İkinci 
günü de Gelibolu Yarımadası’na çe-
vireceğiz. Keşan’dan çıkacağız. 110 
kilometrelik bir alan bizi bekliyor. 
Bu etkinliğe 3 tane kulüp ve bireysel 
olarak katılan sporcularımız var. 
Ali Hüryılmaz Bisiklet Kulübü var. 
Büyükçekmece Bisiklet Kulübü var. 
Büyükçekmece Belediye Spor Kulü-
bü’nün sporcuları var. Aynı zaman-
da milli sporcular var. Konya’dan 
gelen milli sporcumuz var. En uzak 
mesafeden gelen Erzurum’dan Ka-
yak Milli Takımı’nın bisiklet sporcu-
ları geldi. Onun haricinde Rize’den 
gelen arkadaşımız var. Türkiye’nin 
her bir yerinden Büyükçekmece’den 
başlayıp böyle bir etkinliğe imza 
atmak için gelen sporcularımız var. 
Hepsinin ayağına sağlık diyorum. 
Teşekkür ediyorum.’’ 
KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

Şehitler için pedal çevirdiler
Cumhuriyetin 100’ün yılı anısına Türkiye’nin dört biryanından gelen 100 bisiklet sporcusu, 
Çanakkale Zaferi kutlama etkinliği kapsamında Büyükçekmece’den Çanakkale’ye yola çıktı.

Atatürkçü Düşünce Derneği 
Şişli Şubesi, 8 Mart Dünya Emekçi 
Kadınlar Günü nedeniyle dernek 
binasının önünde bir basın açık-
laması gerçekleştirerek, kadınlara 
karanfil dağıttı. Açıklamada  ADD 
Şişli Şube Başkanı Aysun Esina’nın 
yanı sıra yönetim kurulu üyeleri 
ve çok sayıda dernek üyesi hazır 
bulundu. Kadınlar gününün kut-
landığı açıklamada ayrıca dernek 
yöneticileri kadınlara karanfil 
dağıttı.
“KADINLAR ÖZGÜRLÜKLERDEN 
EŞİT OLARAK YARARLANAMA-
MAKTADIRLAR”

Dernek adına yapılan açıkla-
mada,  “Her ne kadar böyle özel 
bir günü kazanmış olsalar da, 
dünya kadınlarının toplumsal 
yaşamda özgür ve eşit birey olarak 
yer alma mücadelesi onlarca yıldır 
sürmektedir. Ulusal hukuklar ve 
uluslararası sözleşmelerde yapı-
lan düzenlemelere karşın hâlâ 
dünyanın birçok ülkesinde olduğu 
gibi ülkemizde de kadınlar, sosyal 
adalet, eşitlik, ekonomik gönenç 
başta olmak üzere temel insan 
hak ve özgürlüklerinden yazık ki, 
erkeklerle eşit olarak yararlana-
mamaktadır. Ülkemiz açısından 
daha acısı ise, kadınlarımızın 
yaşam haklarının da tehdit altında 
olmasıdır. Türk kadını, giderek 
artan biçimde insan hakları ihla-
linin en ağır biçimi olan şiddetin 
her türüne maruz kalmakta, taciz 
edilmekte, her gün en az 3 kadın 
erkek cinayetleriyle ya da şüpheli 
ölümlerle hayatını kaybetmekte-
dir. Öte yandan kadınlarımız yıllar 

içinde, sahip oldukları birçok hak 
ve kazanımlar ile başta İstanbul 
Sözleşmesi olmak üzere yasal gü-
vencelerini de kaybetme gerçeği ile 
karşı karşıya kalmışlardır” ifadele-
rine yer verildi.
“BİLİM REDETMENİN BEDELİNİ 
ULUS OLARAK ÇOK AĞIR ÖDÜYO-
RUZ”

Açıklamanın devamında, 
“Değişmez Önderimiz Mustafa 
Kemal Atatürk, Ulusal Bağımsızlık 
Savaşı'nı zafere ulaştırıp Türkiye 
Cumhuriyeti'ni kurduktan hemen 
sonra birbiri ardına gerçekleştir-
diği devrimlerle ulusumuza çağ 
atlatmış, bunu da 9 Mayıs 1935'de 
CHP'nin 4. Kurultayını’nın açılış 
konuşmasındaki şu sözleriyle tari-
he kaydetmiştir: ‘Uçurum kenarın-
da yıkık bir ülke. Türlü düşman-
larla kanlı boğuşmalar. Yıllarca 
süren savaş. Ondan sonra, içeride 
ve dışarıda saygı ile tanınan yeni 
vatan, yeni stoplum), yeni devlet 
ve bunları başarmak için arasız 
devrimler’.  Atatürk ilke ve devrim-
lerinden uzaklaşmanın, Cumhuri-
yetimiz 'in kuruluş ayarlarını terk 

etmenin, devletimizin hamurun-
daki namus mayasını eksiltmenin, 
akıl ve bilim yolunu reddetmenin 
bedelini başta kadınlarımız, ulus 
olarak çok ağır ödüyoruz. Ama ne 
yapılırsa yapılsın; ülkemizde ve 
dünyada çok güçlü ve örgütlü bir 
kadın dayanışması, direnci vardır. 
Bu dayanışma ve direnç, cinsi-
yetçi ön yargıları ve eşitsizlikleri 
aşmak konusunda dünden bugüne 
inançla ve inatla yoluna devam et-
mektedir, edecektir. 8 Mart sadece 
bir anma ve kutlama günü olarak 
değil, kadınlarımızın ülkemizde ve 
dünyada bulundukları yeri sorgu-
lama fırsatı olarak da değerlen-
dirilmelidir. Atatürkçü Düşünce 
Derneği olarak, Cumhuriyetimizin 
100. yılının devlet ve millet olarak 
kadına saygıyı içselleştirdiğimiz 
bir yıl olmasını diliyor, çarenin 
yeniden Atatürk Cumhuriyeti 
olduğunu yineliyor, kadın yurttaş-
larımızın 8 Mart Dünya Kadınlar 
Günü'nü kutluyoruz. Yaşasın tam 
bağımsız ve gerçekten demokra-
tik Türkiye!” ifadeleri kullanıldı. 
FİDAN UĞUR-KENT YAŞAM

ADD Şişli’den 8 Mart Kadınlar Günü etkinliği 
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İstanbul Büyükşehir Belediye-
si (İBB) yönetimi, taşeron işçile-
rin şatlarını iyileştirecek kadroya 
geçiş işlemlerine hız veriyor. 

İETT İkitelli Garajı’nda ya-
pılan taşeron işçilerin kadroya 
geçiş törenine İBB Başkanı Ekrem 
İmamoğlu CHP İstanbul Milletve-
kili Sezgin Tanrıkulu ve Küçük-
çekmece Belediye Başkanı Kemal 
Çebi’nin yanı sıra birçok partili, 
belediye personeli ve sendika 
üyeleri katıldı.

Törende konuşan İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, konuşmasına 
deprem felaketiyle ilgili mesajla-
rıyla başladı. İmamoğlu şunları 
söyledi;

“Bugün haklarını elde eden 
çalışma arkadaşlarımın mutlu-
luklarına ortak olmanın memnu-
niyeti içerisindeyim. 

Zor bir zamandan geçiyoruz. 
Türkiye’miz milletimizin en 
acı günlerini yaşadığımız bir 
zaman diliminden geçiyoruz. 11 
ilimizde yaşanan büyük felaket, 
büyük yıkım hepimizi derinden 
üzmüştür. Hayatını kaybeden va-
tandaşlarımıza Allah’tan rahmet 
diliyorum. Günlük işlerimizi so-
rumluluklarımızı yerine getirir-
ken o bölgeyi de ihmal etmediği-
mizi söylemek isterim. Aklımız 
hep deprem bölgesinde. Çalışma 
arkadaşlarımız da bugüne kadar 
deprem bölgesinde görev aldılar. 
SADECE YARALARI SARMAK 
DEĞİL, TEBİR ALMAK DA 
BOYNUMUZUN BORCU

İmamoğlu felaket sonra-
sındaki çalışmalardan ziyade 
öncesinde de tedbirlerin alınması 
gerektiğini söyledi. İmamoğlu, 

“Depremin yaralarını sarmak 
hepimizin boynumuzun borcu. 
Sadece yara sarmak değil, benzer 
bir yıkımın bir daha yaşanmama-
sı için tedbir almak, başta İstan-
bul olmak üzere tüm Türkiye’yi 
depreme dirençli hale gelmesini 
sağlayıcı politikaları ülkemizin 
en öncü meselesi haline getirmek 
de boynumuzun borcu. Bu mese-
leyi her yerde dile getireceğimize 
söz veriyorum. Bu mücadeleyi or-
taya koymaktan asla geri durma-
yan bir yol arkadaşınız olacağıma 
dair hepinizin huzurunda söz 
veriyorum.” ifadelerini kullandı.
İMAMOĞLU: EMEKÇİLERİMİZİN 
KADROYA GEÇİŞİNİN 
MUTLULUĞUNU YAŞIYORUZ

İstatistikleri vererek 4 yılda 
kadroya geçiş sayılarını veren 
İmamoğlu, “Bugün 150 yıllık 
İETT kurumumuzun hoş anla-
rından birini yaşıyoruz. Bugün 
İETT’de taşeron olarak çalışan ve 
asla bu hattı doğru bir hat olarak 
kabul etmediğimizi geçmişten 
beri dile getiriyoruz. Kademe ka-
deme de elimizden geleni yapma-
ya, memleketimizde adil işe adil 
ücret dağıtımı konusunda özenli 
bir çalışmayı kademe kademe ha-
rekete geçiren bir yönetim olduk. 
Bugün de 545 arkadaşımızın elde 
etmesi gereken hakları elde ede-
rek kadroya geçişini sağladığımız 
bir buluşmadayız.

2018 yılında yolculukların 
artması kaynaklı sefer artırım ta-
lebinin karşılanamaması, emekli 
personel sayısındaki artış gibi 
nedenlerle doğal kaynak artırımı 
ihtiyacını karşılamak için ve de 
mevcut personel maliyetlerinin 

yüksek olmasının sebebiyle bir 
farklı yönteme geçişi İETT baş-
lattı. Ayazağa garajında da bir 
işletme projesini hayata geçirdi. 
Kurtköy, İkitelli ve Çobançeşme 
garajları işlettirme modeline 
dahil edildi.

Önceki başkanlık döneminde 
bu işlettirme ihaleleriyle ilgi-
li uygun bulmadığımız süreci 
iyileştirmek adına İBB bünyesine 
geçişleri sağlamayla ilgili süreci 
arkadaşlarımla birlikte iyi bir 
analizle inceledik, irdeledik ve 
nasıl bir yöntemle makul bir 
zemine oturtabiliriz diye çaba 
gösterdik.

Kurtköy garajının işlettir-
me ihalesinin sona ermesiyle 
orada çalışan 446 şoför personel, 
Auazağa işlettirme ihalesinin 
bitmesiyle 850 şoförümüz İBB 
bünyesinde hizmet vermeye 
başladı. İşlettirme ihalesi biten 
İkitelli garajından 195 ve 8 Mart 
günü biten ihalenin ikinci kıs-
mıyla birlikte toplam 2 bin şofö-
rün taşerondan kadroya geçişini 
sağladık.” 
“VERİMLİLİK ARTACAK”

İmamoğlu iş yükünün eşit, 
maddi karşılığın ise farklı oldu-
ğunu ifade ederek, “Çalışanları 
mutsuz olduğu bu durum bitiyor. 
Bugün bu haksızlığı ortadan 
kaldırıyoruz.” dedi.

İmamoğlu konuşmasına şöyle 
devam etti; “Bunu nasıl yaptık? 
Liyakatli çalışma arkadaşlarımı-
zın bilimsel çalışmaları sayesinde 
yaptık. İşi bilene emanet edip 
sonrasında altına imzamızı akıllı 
bir şekilde atıyoruz. “

Serkan Horuz- Sümeyra 
Duğan/KENT YAŞAM

İETT’de taşerondan 
kadroya geçişte rekor

İETT’de taşeron 
olarak çalışan 

başta şoförler ol-
mak üzere birçok 

personel, İstan-
bul Büyükşehir 

Belediyesi bünye-
sindeki kadrolu 

sözleşmeye geçi-
şin mutluluğunu 

yaşıyor. 
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Türkiye’nin deprem 
gerçeğiyle yüzleşmek için 
kaybedecek bir saniyesinin 
dahi olmadığını ifade eden 
Başkan Yılmaz, İBB Başka-
nı Ekrem İmamoğlu’nun, 
İstanbul Depremi ile ilgili 
sorumluluk almaktan kaçın-
dığını ifade etti.
YILMAZ: ANLAYANA 
SİVRİSİNEK SAZ, 
ANLAMAYANA 
DAVUL ZURNA AZ

Konuşmasına “Bugün 
İstanbul Depremi gerçeği 
üzerine bir konuşma ha-
zırlamıştım. İBB Başkanı 
Sayın Ekrem İmamoğlu’nun, 
yönetiminin, İstanbul 
Depremi ile ilgili, beklenen 
depremle ilgili yapmış oldu-
ğu çalışmalara, vaatlerine, 
yapamadıklarına, önerileri-
mize ve eleştirilerimize yer 
veren bir konuşmaydı lakin 
bu konuşmayı yapmaktan 
vazgeçtim.” diyerek başlayan 
Yılmaz, şöyle devam etti: 
“Vazgeçmemin birinci nede-
ni; daha 1 hafta önce deprem 
seferberliği ilan edip tüm 
medyayı ayağa kaldıran İBB 
Başkanımızın bu toplantıya 
başkanlık etmesini bekliyor-
dum. Kendisi bu sorumlu-
luktan kaçtığından dolayı 
hazırladığım konuşmanın 

bir bölümünü yapmaktan 
vazgeçtim. İkinci nedeni ise 
bir Türk atasözü var; ‘Anla-
yana sivrisinek saz, anlama-
yan davul zurna az.’ Biz 4 
yıldır söyleyeceğimiz sözleri 
söyledik ama artık davul da 
zurna da çalacak halimiz 
yok!”
“HAYIRLI BİR ADIM ATTIK”

Ulusal Risk Kalkanı 
Toplantısı hakkında konu-
şan Yılmaz, “Sadece deprem 
bölgesinde değil ‘Deprem 
Ülkesi Olan Ülkemizin’ olası 
depremlere karşı hazır olun-
masına ilişkin, 3 Mart 2023 
Cuma günü, Sayın Cumhur-
başkanımızın himayesinde 
düzenlenen; jeoloji, sismolo-
ji, şehircilik, inşaat, mimar-
lık ve sosyoloji gibi alanlarda 
uzman ve bilim insanlarının 
da katıldığı Ulusal Risk Kal-
kanı Toplantısı çok hayırlı 
bir adım, gelecek için umut 
verici bir atılım olmuştur. 
Umarım ki ideolojik bağ-
nazlık ve partizanlık duygu-
ları ile ‘iktidarın yaptıkları 
iyi de olsa karşı çıkacağız’ 
anlayışının esiri olarak 
geçmişte yapıldığı gibi bir 
tavır takınılmaz ve muhale-
fet yapıyoruz diyerek yerel 
yönetimlerin bazıları alınan 
ve alınacak kararlara bu defa 
karşı çıkmazlar. Her nevi-

den risk ve tehditlere kalkan 
olacak munzam ve mutlak 
bir iradenin devlet politikası 
haline gelmesi son yüzyıllık 
tarihimizde ilk kez ortaya 
çıkan stratejik mahiyetli 
bir karardır. Deprem başta 
olmak üzere; sel, yangın, 
heyelan, kuraklık, salgın 
hastalıklar, terör, sığınmacı 
sorunu ve ekonomik krizler 
gibi ülkemizin karşı karşıya 
olduğu yakın tehlikelerin 
bütüncül bir anlayışla afet 
kavramı altında toplanacak 
olması çok doğru ve yerinde 
bir karardır. Deprem riskine 
ve yapılacak zemin etütlerine 
göre şehirleşmenin, bu alan-
daki dönüşüm çabalarının 
önemi tartışma götürmez 
bir ihtiyaçtır. Depremlerden 
zarar gören insan sayımız 
çok fazla, coğrafi sahamız 
çok geniştir. Bu çerçevede 
ister istemez bazı eksiklikle-
rin, amaçlanan ve arzulanan 
hizmetlerin temininde bazı 
yetersizliklerin olması son 
derece normaldir, olağandır, 
beklenmelidir. Mühim olan 
gösterilen çok boyutlu çaba-
lardaki samimiyet, yapılan 
geceli gündüzlü çalışmalar-
daki yoğun gayret ve sürekli-
liktir.” ifadelerini kullandı. 
KENT YAŞAM 

HABER MERKEZİ

BAŞKAN YILMAZ: 
“İBB BAŞKANI 
SORUMLULUKTAN 
KAÇIYOR”
İBB Başkanı Ekrem İma-
moğlu’nun İstanbul Depre-
mi ile ilgili sorumluluktan 
kaçtığını söyleyen İBB MHP 
Grup Başkanvekili Yılmaz, 
“Anlayana sivrisinek saz, 
anlamayana davul zurna 
az. Biz 4 yıldır söyleyece-
ğimiz sözleri söyledik ama 
artık davul da zurna da 
çalacak halimiz yok!” dedi.
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Cumhuriyet Halk Partisi’nde uzun 
yıllardır siyaset yapan, dört üniversite 
mezunu Muhammet Arif Genç, İstanbul 
Üniversitesi Tarih Bölümü’nü okudu. Ta-
rihe olan merakı ve araştırmacı kişiliği 
ile yola çıkan Genç, yaptığı çalışmalar 
neticesinde Çepnilerin Türk tarihin-
de önemli bir rol oynadıklarını ancak 
zamanla Türkiye’nin değişik bölgele-
rinde yerleştikleri için onları bir araya 
getirmek gerektiği düşüncesiyle çalış-
malarına başladı. Türkiye’deki 30 Çepni 
yerleşim yerindeki Çepni derneklerini 
bir araya getirerek bir federasyon kuran 
Muhammet Arif Genç, aynı zamanda bu 
federasyonun da genel başkanı olarak 
seçildi. Türk Dünyası’nın Yörük Türk-
men Dünyası’na açılan kapısında, Türk 
Dünyası Yörük Türkmen Camiası içinde 
ismi öne çıkan ve 14 Mayıs’ta gerçekle-
şecek olan genel seçimlerde Cumhuriyet 
Halk Partisi’nden milletvekili adayı olma 
koşullarına sahip olan Muhammet Arif 
Genç, ayrıca yaptığı araştırmalar sonucu 
Türkmenler için önemli bir şahsiyet olan 
Seyit Mahmut Hayrani Hazretleri ile 
ilgili araştırmalar yaparak  13. Cumhur-
başkanı Adayı Kemal Kılıçdaroğlu’nun, 
Seyit Mahmut Hayrani’nin torunu 
olduğunu belgeleriyle ortaya koymuş ve 
bunu gittiği her yerde bir araya geldiği 
soydaşlarına anlatmıştır. Yaklaşık yarım 
milyon soydaşı ile Maltepe’de gerçekleş-
tirilen ve Türk dünyasından 700 dernek 
başkanının katıldığı toyun gerçekleşme-
sinde önemli bir rol oynayan Muham-
met Arif Genç, bu etkinlikte CHP Genel 
Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu ve İstanbul 
Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu’nu buradaki soydaşlarıyla 
buluşturmuştur. 

21 MART’TA HERKESİ
TÜRK MAHALLESİ’NE BEKLİYORUZ

Türkiye’de yaşayan Yörük Türkmen 
Dernekleri ile tüm dünyadaki Türk dev-
letlerinin kurduğu dernek, vakıf ve fede-
rasyon başkanlarının da sesi olan Çepni 
Dernekleri Federasyonu Genel Başkanı 
Muhammet Arif Genç, Topkapı’da bulu-
nan Türk Dünyası Mahallesi’nde Nevruz 
Bayramı’na binaen tüm Türk dünyası ile 
19 Mart saat 12’de depremde vefat eden 
vatandaşlarımızı ve 18 Mart Şehitler 
Günü’nü anacaklarını belirterek, herkesi 
bu günde yanlarında olmaya davet etti. 
‘SEYİT MAHMUT HAYRANİ
HAZRETLERİ’NİN TORUNUDUR’

Kılıçdaroğlu’nun Konya Akşehire 
yerleşmiş olan Seyit Mahmut Hayrani 
Hazretlerinin torunu ve Beydili Türkme-
ni olduğu kayıtlarını, Prof. Dr. Alemdar 
Yalçın ile yaptıkları araştırmalar sonucu 
belgeleriyle ortaya koyduklarını belirten 
Muhammet Arif Genç, Anadolu’nun dört 
bir yanında yaşayan Türkmenlere bunu 
anlatıyor. Biz de Kent Yaşam Gazetesi 
olarak Muhammet Arif Genç’e çıktığı 
yolda başarılar diliyoruz.  

FİDAN UĞUR-KENT YAŞAM 

Türkiye’de 30 Çepni yerleşim yerindeki Çepni Dernekleri ile büyük bir federasyon 
kurarak onları bir araya getirmede önemli bir rol oynayan, Çepnilerin seslerini 
duyurmak amacıyla tüm ülkede gerçekleştirdikleri etkinliklere katılan ve son 
olarak 700 dernek başkanı ile gerçekleştirilen toyda CHP Genel Başkanı Kemal 
Kılıçdaroğlu’nu Türk Dünyası ile buluşturmada önemli bir rol oynayan Muhammet 
Arif Genç, Cumhuriyet Halk Partisi’nden milletvekili adayı olmak için yola çıktı

Yörük Türkmen ve Türk dünyasının 
adayı Muhammet Arif Genç
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Esenyurt Kent Konseyi ve 
Afet Dayanışma Ağları’nın 
(ADA) 'Her Eve bir gönüllü' 
başlığıyla birlikte organize 
ettiği Afet Hazırlık ve Bilgi-
lendirme Toplantısı, bugün 
sivil toplum örgütleri, siyasi 
partilerin ilçe başkanları, 
muhtarlar, meclis üyeleri ve 
vatandaşların katılımı ile 
gerçekleşti. Esenyurt’u olası 
deprem ve afetlere karşı ha-
zır hale getirmeyi amaçlayan 
toplantıya Başkan Mehmet 
Hanifi Kaya’nın yanı sıra 
Esenyurt Belediye Başkanı 
Kemal Deniz Bozkurt da 
katıldı.
“YEREL GÖNÜLLÜLER 
OLUŞTURULMALI”

Toplantıda bir sunum 
yapan Afet Dayanışma Ağları 
(ADA) eğitmenleri, her ilçede 
yerel afet gönüllülerinin 
oluşturulması gerektiğini 
vurguladılar. Olası afetler-
de ilk 72 saatin çok önemli 
olduğuna dikkat çeken ADA 
eğitmenleri, hayat kur-
tarmada ilk müdahaleyi 
oluşturulacak olan bu yerel 
gönüllülerin yapacağını 
vurguladı.

Önümüzdeki süreçte 
Esenyurt’un her mahallesin-
de, her sokağında “bir afet 
bilinci bir gönüllü” hedefiyle 
çalışmalara devam edilece-
ğini söyleyen eğitmenler, 
bu toplantının bir ilk adım 
olduğunu ifade ettiler. Top-
lantıya katılanlar, etkinlik 
sonrası oluşturulacak Esen-
yurt Afet Dayanışma Ağı Gö-
nüllüsü olmak için başvuru 
formlarını doldurarak ilk 
başvurularını yaptılar.
“ATEŞ BU KEZ DÜŞTÜĞÜ 
YERİ YAKMADI”

Toplantının açılış konuş-
masını yapan Esenyurt Kent 
Konseyi Başkanı Mehmet 
Hanifi Kaya, depremde 
hayatını kaybedenlere 
Allah’tan rahmet dileyerek, 
“Ateş bu kez düştüğü yeri 
yakmadı, hepimizi yaktı” 
dedi. Depremin ilk günün-
den itibaren Kent Konseyi 
olarak seferber olduklarını 
vurgulayan Başkan Kaya, 
yardımlar konusunda 
kaymakamlık, belediye, 
muhtarlıklar, il dernekleri 
ve sivil toplum örgütleri ile 
ortaklaşa çalışmalar yürüt-
tüklerini hatırlattı. “Daha 
dün Gençlik Meclisimizin, 
Esenyurt’ta yerleşen deprem-
zede çocuklar için düzenledi-
ği psikosoyal amaçlı etkin-
liğimiz vardı” diyen Kaya, 
Esenyurt Belediye Başkanı 

Kemal Deniz Bozkurt’un 
daveti üzerine Esenyurt Kent 
Konseyi olarak deprem böl-
gesine giderek incelemelerde 
bulunduklarını söyledi. 
“JAPONYA’DA ÖLDÜRMEYEN 
DEPREM NEDEN TÜRKİYE’DE 
ÖLDÜRÜYOR?”

Depremin sadece Türki-
ye’nin değil tüm dünyanın 
ortak sorunu olduğuna dik-
kat çeken Kaya, daha sonra 
şunları söyledi: “Deprem bir 
doğa olayıdır, afet değildir. 
Depremi insanlar afet haline 
getirmektedir. Mühen-
dislik ve planlama bunun 
için vardır. Deprem sadece 
ülkemizin değil tüm dünya-
nın sorunudur. Japonya’da 
öldürmeyen deprem neden 
Türkiye’de öldürüyor? Son 
depremde gördük ki mevcut 
riskli yapıların yanına yeni 
riskli yapılar inşa etmişiz. 
Türkiye Mühendis ve Mimar 
Odaları Birliği’ne bağlı mes-

lek odalarının da ifade ettiği 
gibi 17 Ağustos Depremi’n-
den sonra ülkemizin birçok 
yerinde acil ulaşım yollarına 
otopark, toplanma alanla-
rına AVM, rezerv alanlarına 
da iş merkezi ve konutlar 
yapılmıştır. 
“EN KÖTÜ SENARYOYA 
HAZIRLANMALIYIZ”

Uzmanlar olası bir İstan-
bul depremi için de uyarı-
larda bulunuyorlar. En kötü 
senaryoya göre çalışmalar 
yapmalı, yaşadığımız kenti 
ve kentlerimizi depreme 
dayanıklı hale getirmeliyiz. 
Esenyurt 1,5 milyona varan 
nüfusu ile İstanbul’un ve 
Türkiye’nin en kalabalık 
ilçesidir. Bugün Cumhuriyet 
Meydanı’ndan Avcılar’a yak-
laşık olarak 1 saatte gidilme-
si, yanlış planlamanın bir 
sonucudur. Esenyurt’un 1, 3 
ve 7. Etap İmar Planlarının 
iptal olması bunun en büyük 
göstergesidir. Bugün yapımı 
devam eden binalara dene-
tim konusunda müsamaha 
göstermemeliyiz.
“YENİDEN DÜZENLENMELİ”

Yerel idareler ve bilhassa 
merkezi hükümet, kentsel 
dönüşümün hızlanması 
ve kolaylaşması adına yeni 
düzenlemeler getirmelidir. 
Ayrıca meslek odaları ile 
birlikte çalışma yapmaları 
gerekir. Sonuç itibariyle 
deprem hepimizin ortak 
sorunudur. Depremle müca-
dele süreklilik ister. Bugün 
yaptığımız bilgilendirme 
toplantısı sadece bir başlan-
gıçtır, amacımız bir adım 
atmaktır. Deprem toplanma 
alanları konusunda hızlıca 
hareket etmeliyiz. Deprem 
öncesi ve sonrası için gerekli 
hazırlıkları bir an evvel 
başlatmalıyız. Esenyurt Kent 
Konseyi ve paydaşlarımızla 
birlikte biz hazırız. Şimdi 
tam zamanı!” KENT YAŞAM 
HABER MERKEZİ

Esenyurt’ta deprem zirvesi: 
En kötü senaryoya hazırlanmalıyız

Esenyurt’ta Belediye, kurum ve kuruluşlardan önemli bir 
deprem zirvesi gerçekleştirildi. Afet Hazırlık ve Bilgilendirme 
Toplantısı’nda konuşan Esenyurt Kent Konseyi Başkanı Meh-
met Hanifi Kaya, tüm dünyanın ortak sorunu olan depremin 
Türkiye’de daha çok can kaybına yol açtığına dikkat çekti. 

Sarıyer Belediyesi, ilk günden 
beri deprem bölgesine sürdürdü-
ğü yardımlarına devam ediyor. 
Belediye Başkanı Şükrü Genç, 
Hatay’da Sarıyer Belediyesi’nin 
kurduğu çadır kentleri yerinde 
inceledi. 

Kahramanmaraş merkezli 
depremlerin ardından İstan-
bul’daki belediyeler deprem 
bölgelerine yaptıkları yardımla-
rını sürdürüyor. Sarıyer Beledi-
yesi ise yardımlarına tüm hızıyla 
devam ediyor.   Sarıyer Belediye 
Başkanı Şükrü Genç, Hatay’da 
Sarıyer Belediyesi’nin kurduğu 
çadır kentleri ziyaret etti. Başkan 
Genç’e; Sarıyer Belediyesi Baş-
kan Yardımcısı Sevgi Atalay, Fen 
İşleri Müdürü Veysel Kahraman, 
Temizlik İşleri Müdürü Mustafa 
Polat, Sarıyer Akademi Koordina-
törü Sami Görey ve Sarıyer Bele-
diyesi CHP Meclis Üyesi Meltem 
Yücel Pir de eşlik etti. Belediyenin 
kurduğu çadır kentlerde özellikle 
kadın ve çocuk depremzedelerin 
sorunlarını dinleyen Genç, ço-
cuklar için kurulan açık ve kapalı 
oyun alanları ile Defne Belediyesi 
Hizmet Binası inşaatını da ince-
ledi. Depremin ilk gününden beri 
bölge halkının yanında oldukları-
nı ifade eden Genç, “Hiç olmazsa 
bu dönemden sonra yapılan ha-
taları silme gayretinde olmalıyız. 
Hatay bir miras. Bu mirasa sahip 

çıkmak zorundayız. Dayanışmaya 
her zamankinden daha çok ihti-
yacımız var” dedi.
GENÇ: “AMACIMIZ YAŞAMI 
YENİDEN AYAĞA KALDIRMAK”

Hatay’da eğitimin devam 
etmesi adına da önemli adımlar 
attıklarını belirten Genç, “Hatay 
Defne Harbiye Bölgesi’ndeyiz. 
Başından beri amacımız yaşamı 
yeniden ayağa kaldırmaktı. En 
azından depremzede vatandaş-
larımızın günlük yaşantısında 
karşılaşabilecekleri temel sorun-
ları çözmek. En önemlisi de ço-
cukları ayağa kaldırmak. Çünkü 
onların bu ortamdan psikolojik 
olarak etkilenmemeleri müm-
kün değil. O etkiyi azaltmak için 
çalışıyoruz. Bu bir vesile olmalı. 
Sadece Sarıyer Belediyesi değil, 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
burada. Sevgili Ekrem Başkan, 

Genel Başkanımız Kemal Kılıçda-
roğlu ve de diğer belediye baş-
kanlarımız bölgede ciddi şekilde 
çalışmalar yürütüyor. Defne’de 
şu an yıkılmış belediye binasının 
yerine alternatif belediye binası 
yapıyoruz. Arsuz ve Samandağ’da 
da arama kurtarma ekiplerimiz 
var.  En önemli şeylerin başında 
eğitim geldiğini hep söylerim. Bu 
nedenle buraya Sarıyer Akade-
mi’yi taşıyoruz. Depremden önce 
de zaten böyle bir projemiz vardı. 
Çadır kentte üniversiteye, liseye 
hazırlanan öğrencilerimiz var. 
Bu olumsuzluk kulağımıza küpe 
olmalı ve bir daha aynı hataya 
düşmemeliyiz. Yaşamı bizden 
sonrakilere gerçekten sıhhatli bir 
şekilde aktarabilmek için önce 
bizler görevlerimizi yerine getir-
meliyiz.” dedi. 
KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

Sarıyer Belediyesi Hatay’da Yaraları Sarıyor

Hatay’daki diyaliz hastalarının 
yoğun talebine kayıtsız kalmayan 
Maltepe Belediyesi, Defne’de 
Subaşı Mahallesi’nde Sahra Diyaliz 
Merkezi kurdu. 65 yataklı merkez 
Dahiliye uzmanı Dr. İdris Emir’in 
tarafından faaliyete geçirildi. 

TOPRAĞINI TERK ETMEK İS-
TEMEYENLERE UMUT OLDU

Dr. İdris Emir ile birlikte 
Sahra Diyaliz Merkezi’nin açılışını 
gerçekleştiren Maltepe Belediye 
Başkanı Ali Kılıç deprem bölgesin-
deki çalışmaların devam edeceğini 
kaydetti. Hatay’da tedavi merkez-
lerine yoğun bir talep olduğunu 
belirten Kılıç, “ İdris Hocamız bu 
konuda bizler için büyük şans oldu. 
Büyük bir yıkımdan çıktık, kimse 
ne yapacağını bilmiyordu. Bura-
daki insanlar bu yıkıma rağmen, 
memleketlerini topraklarını terk 
etmek istemiyordu. İdris Hocam 
hastalarından sürekli telefon 
aldığını tedaviye devam etmek 
istediğini anlattı. Biz de hemen ola-
ya müdahil olduk. Büyük bir çadır 
kurduk. Bugün 65 yataklı diyaliz 
merkezini açmaktan, onca hayata 
umut olmaktan dolayı gururluyuz. 
Birlikte iyileşeceğiz. Dayanışmak-

tan başka çaremiz yok” dedi.

DOKTORDAN 
BELEDİYEYE TEŞEKKÜR

Dr. İdris Emir ise, “Enkazın 
altından 2 gün sonra çıkan her 
hasta, böbrek yetmezliğine giriyor, 
bu tedaviye ihtiyacı oluyor. Bunu 
yapamazsanız o hasta ömür boyu 
böbrek yetmezliğiyle yaşamak 
zorunda kalıyor. Hatay’da devlet 
hastaneleri ağır hasar gördü. Has-
talar sürekli beni arıyor. Hocam 
tedaviye devam edelim diyor. Biz 
böyle bir çaresizlik içindeyken 
Maltepe Belediyesi imdamıza 
yetişti hemen bir çadır gönder-
diler. Bir hafta içinde bu bu Sahra 
Diyaliz Merkezi’ni kurduk ve bugün 
faaliyete geçirdik. Herkese çok 
teşekkür ediyorum” dedi. 

KENT YAŞAM 
HABER MERKEZİ

Maltepe’den Hatay’daki 
diyaliz hastaları için çözüm
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n Mobilya 
Marangoz Ustaları 
n Demirci ustaları 

n Elektrik ustaları 
n Tabela ustaları 
n Mimar alınacaktır

18 MART ÇANAKKALE
ZAFERİ

Kutlu Olsun

Cumhurbaşkanı ve milletvekili 
adaylarının belirleneceği 14 Mayıs 
2023 Genel Seçimleri öncesi sandık 
güvenliği konusu internet üzerinden 
araştırılmaya başlandı. 2014 yılın-
dan bu yana yerel ve genel seçimlerle 
birlikte toplamda 8 seçimde görev 
yapan Oy ve Ötesi Derneği, gönüllü 
kadrosu ile yeni seçimde de görev ala-
cak. Impact Hub’da gerçekleşen basın 
toplantısında seçim güvenliği, eğitim 
ve gönüllü sandık müşahitliği gibi 
pek çok konu ele alındı.  

Oy ve Ötesi Derneği Yönetim Ku-
rulu Başkanı Ertim Oytun ve Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Hande 
Turan’ın ev sahipliği yaptığı toplantı-
da KONDA Araştırma Yönetim Kurulu 
Üyesi Bekir Ağırdır, ise konuşmacı 
olarak yer aldı. 

OYTUN: HEDEF 100 BİN 
GÖNÜLLÜYE ULAŞMAK

Seçim takviminin açıklanmasıyla 
birlikte çalışmalarına hız verdiklerini 
aktaran Oy ve Ötesi Derneği Yönetim 
Kurulu Başkanı Ertim Oytun, 2023 
Genel Seçim’lerinde gönüllü olarak 
yer alacaklarını söyledi. Oytun, “Bu 
seçimler için yenilediğimiz yazılım 
altyapımız var. Mobil uygulamamız-
da bu sene ilk kez kullanacağımız 
OCR teknolojisi ile bize ulaştırılacak 
tutanak görüntülerini çok daha hızlı 
doğrulama şansına sahip olacağız. 
Herkes bu mobil uygulama sayesinde 
bize veri ulaştırabilir, oluşturacağımız 
referans veri tabanına destek sağlaya-
bilir. Bu seçimde 100 bin Oy ve Ötesi 
gönüllüsünün desteğiyle Türkiye’deki 
tüm seçim sandıklarından veri topla-
mayı hedefliyoruz.” dedi. 

TURAN: PARTİ AYIRMAKSIZIN SEFFAF 
VE ADİL BİR SÜREÇ

Oy ve Ötesi Derneği Yönetim Ku-
rulu Başkan Yardımcısı Hande Turan 
ise “Siyaset sahnesindeki her türlü 

kutuplaşmadan uzak, barışçıl, şeffaf 
ve adil bir süreç için sivil katılım şart. 
‘Demokrasiden Tarafız’ söylemimizde 
vatandaşın kendisine dair bulabilece-
ği bir şeyler olduğuna eminiz. Bunun 
güvencesi ve samimiyetiyle hazırlanı-
yoruz. Saha ekiplerimiz hazır, kayıtla-
rımız bugün itibariyle açılıyor. Seçim 
sürecinde sosyal medya hesaplarımız-
dan yasal güncellemelere, eğitimleri-
mize ve sistemimize dair duyuruları 
da paylaşacağız” ifadelerini kullandı.  

AĞIRDIR: SEÇİMDE KORKUYU DEĞİL 
UMUDU YÜKSELTMELİYİZ

KONDA Araştırma Yönetim Kurulu 
Üyesi Bekir Ağırdır ise seçimlere 
katılım oranının dünyadaki pek çok 
ülkeye göre Türkiye’de fazla olduğu-
na değindi. Ağırdır, 370 bin civarı 
göçmenin genel seçimde oy kullana-
cağını belirtti. Seçimde korkuyu değil 
umudu yükseltmenin gerekliliğinden 
bahseden Ağırdır, gençlerin seçimde 
önemli rol oynayacağından bahsetti. 
Ağırdır, “2023 seçimlerinde katılım 
oranı belirleyici bir rol oynayacak. 6 
milyon genç ilk kez oy kullanacak. 

Yaptığımız kamuoyu araştırmala-
rında 30 yaş altı genç seçmenin, 
sorunlarının siyaset marifetiyle 
çözüleceği konusunda inançlı ya da 
umutlu olmadığını gözlemliyoruz. Bu 
olumsuz durumu aşmamız ülkemizin 
demokratik gelişimi açısından büyük 
önem taşıyor. Oy ve Ötesi’nin tarafsız 
sandık müşahitliği organizasyonu 
gençlerimizin katılımcı demokrasi ile 
tanışması ve oy vermenin ötesinde 
geçmeleri için önemli bir fırsat”de-
di.  
SEÇİM GÜNÜ GÖNÜLLÜLER
 NE YAPACAK ?

Oy ve Ötesi Derneği, Türkiye’nin 
50 büyük şehirde seçim kuralları, gö-
nüllü sandık müşahitliği ve tutanak 
verisi toplama süreçlerine dair güncel 
bilgileri kapsayan eğitimler verecek. 
Ayrıca seçim yasaklarının sona ermesi 
ve sandık verilerinin paylaşılmaya 
başlandığı ilk andan itibaren sandık 
verilerinin analizini yaparak elde edi-
len sonuçlar resmi veriler ile karşılaş-
tırılacak ve kamuoyu ile paylaşılacak. 
Dernek, Kahramanmaraş merkezli ve 
11 ili etkileyen deprem felaketinden 
etkilenen seçim bölgelerine oy verme 
süreçlerini takip etmek için özel 
gönüllü organizasyonlar yapacak. Son 
olarak Optik Karakter Tanıma (OCR) 
teknolojisi ile fotoğrafı çekilen sandık 
tutanaklarının verileri otomatik 
olarak sayısal hale getirilecek. Bu yön-
temle sahadan gelen sandık verileri 
daha hızlı işlenebilecek. SÜLEYMAN 
ÇAY-KENT YAŞAM HABER MERKEZİ

AĞIRDIR: SEÇİMDE KORKUYU 
DEĞİL UMUDU YÜKSELTMELİYİZ
Oy ve Ötesi Derneği, genel seçim öncesi gönüllü sandık müşahitliği ve sandık verisi ko-
nularına ilişkin yapacakları faaliyetleri aktarmak adına bir basın toplantısı düzenledi.  

Küçükçekmece Belediyesi dep-
rem bölgesinde yaraları sarmak 
için çalışmalarına devam ediyor. 
Hatay’da binbir emekle yetiştirilen 
ürünler Küçükçekmece Belediye-
si’nin desteği ile ihtiyaç sahibi 
Küçükçekmecelilerin sofrasında yer 
alacak. Yaşanan deprem felaketi 
sonrası ürünlerini satmakta zorluk 
yaşayan Hataylı üreticilerin ürünle-
rini, Küçükçekmece Belediyesi satın 
alacak ve Küçükçekmeceli ihtiyaç 
sahiplerine ulaştıracak.
‘ÇİFTÇİNİN ÜRETTİĞİ ÜRÜNLER 
TARLADA KALMAYACAK’ 

Yaşanan deprem felaketi son-
rası dayanışmanın önemine vurgu 
yapan Küçükçekmece Belediye 
Başkanı Kemal Çebi, “Ülkemiz bir 
tarım ülkesidir ve 
deprem bölgesi 
Türkiye’deki top-
lam tarım alanla-
rı içinde meyvelik 
alanın payı yüzde 
14’üne sahiptir.  
Hatay ilinde bu 
değerin yüzde 35 
düzeyinde oldu-
ğunu biliyorum. 
Bir verinin daha 
altını çizmek 

isterim; bölge Türkiye narenciye 
üretiminin yüzde 57’sini sağlarken, 
Hatay bu üretimin yüzde 20'sini 
tek başına gerçekleştirmektedir. Bu 
açıdan bakınca Hatay’daki  çiftçinin 
üretmesi, tarlasını sürmesi ülkemiz 
için de çok önemlidir. Zor günlerden 
geçiyoruz ve çiftçimizin yanında 
olmak zorundayız. Bu bizim yurttaş 
olarak da sorumluluğumuz.  Çiftçi-
mizden aldığımız ürünler sayesinde 
hem çiftçimizin ürettiği ürünler 
tarlada kalmayacak hem de ihtiyaç 
sahibi Küçükçekmeceli komşuları-
mıza destek olacağız” dedi.

Küçükçekmece’den 
Hatay'daki üreticilere 

TAM DESTEK

İstanbul Esnaf ve Sa-
natkarlar Odaları Birliği’ne 
bağlı taksi, minibüs, kamyon 
ile servis şoförlerinin bağış-
larıyla gıda ve temizlik mal-
zemesi doldurulan yardım 
TIR’ı Malatya Battalgazi’de-
ki depremzedelere gönde-
rildi. "Asrın felaketi" olarak 
nitelendirilen Kahraman-
maraş merkezli depremlerin 
ardından depremzedelerin 
yaraları sarılmaya devam 
ediyor. Deprem bölgesine 
yardım eli uzatanlardan biri 
de İstanbul Esnaf ve Sanat-
karlar Odaları Birliği oldu.

GIDA VE TEMİZLİK 
MALZEMELERİYLE BİR 
TIR DOLDURULDU 

Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı’yla görüşme 
yapan İstanbul Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği 
yetkilileri, kendilerine bağlı 
ulaşım sektörü çalışanla-
rının depremzedeler için 
bağış yapmak istedik-
lerini söyledi. Bakanlığın 
da desteğiyle İstanbul’da 
hizmet veren taksi, minibüs, 
kamyon ve servis şoförleri 

aralarında para topladı. Ya-
pılan bağışlarla temin edilen 
gıda maddeleri ve temizlik 
malzemeleriyle bir TIR 
dolduruldu.

MALATYA’YA 
GÖNDERİLDİ

Malatya’nın Battalgazi 
ilçesine gidecek olan araç, 
bugün Bakırköy’den yola 
çıktı. Uğurlama töreni-
ne; Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı 1. Bölge Müdürü 
Serdar Yücel, Bağcılar 
Belediye Başkanı Abdullah 
Özdemir ile İstanbul Esnaf 
ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği Başkan Vekili Engin 
Türkmen katıldı.

ÇOK GÜZEL BİR 
BİRLİKTELİK

Organizasyonda emeği 
geçenlere teşekkür eden 
Bağcılar Belediye Başkanı 
Abdullah Özdemir, “Deprem 
sürecinde hükümetimiz, 
belediyelerimiz, sivil toplum 
kuruluşlarımız ve vatan-
daşlarımızla birlikte çok 
güzel bir yardım seferberliği 
gerçekleştirildi. Bugün de 
çok güzel bir birlikteliği 
tekrar gerçekleştiriyoruz. 
İstanbul esnaf odalarımızın 
ulaşım birimindeki arkadaş-
larımızın desteğiyle bir tırı 
belediyemizle birlikte kardeş 
belediyemiz olan Battalgazi 
ilçemize gönderiyoruz” dedi.

Taksi, minibüs ve kamyon şoförleri 
deprem bölgesine yardım TIR’ı gönderdi
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Kadın dayanışmasının 
her geçen gün daha da 
güçlendiği, özgürlük ve 
eşit hak taleplerinin daha 
yüksek sesle söylendiği bir 
dönemde, Şişli Belediyesi, 
kadın haklarını önceleyen 
politikalarıyla bu hareket 
içinde önemli bir alanı 
doldurmaya devam ediyor. 
Bugüne kadar gerek kadın 
istihdamını artırmaya 
yönelik çalışmalar gerekse 
hukuki, psikolojik ve sosyal des-
tek içeren pek çok proje hayata 
geçirildi. Belediye, her yıl olduğu 
gibi bu yıl da 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü özelinde hayata 
geçirilen projelerini kamuoyuna 
duyurdu. 
KADINLARA ÖZEL
 İSTİHDAM GÜNÜ

8 Mart Dünya Kadınlar Günü 
özelinde düzenlenen etkinlik-
ler; 6 Mart Pazartesi günü 10.00 
ile 13.00 saatleri arasında Şişli 
Belediyesi Nazım Hikmet Kültür 
ve Sanat Evi’nde gerçekleştirilen 
“Afetlerde Kadın Olmak” paneliy-
le başladı. 
KESKİN: KADINLARI İSTİHDAMA 
KATMAYI HEDEFLEDİK

Sertifika töreninde konuşma 
yapan Şişli Belediye Başkanı 
Muammer Keskin çalışmanın 
ayrıntıları hakkında şu bilgileri 
verdi: 

“Türkiye’de bir ilk olan ve 
Şişli’de pilot çalışmasını yürüte-
ceğimiz ‘Yerinde Yaşlı Bakım Mo-
delini’ uygulamaya başlıyoruz. 
Bu çalışmayı hayata geçirirken 

iki ana motivasyonumuz vardı. 
Bu motivasyonlardan biri yaşlı 
bakımında yepyeni bir modeli 
ortaya koymak. Gerontolojik 
Hizmetler Birimimiz ile Birleşmiş 
Milletler’in yaşlılık ilkelerinden 
biri olan bakım ilkesiyle birlikte 
kaliteli, yeterli ve doğru bakım 
hizmeti alınması için yeni bir ba-
kım modeline ihtiyaç vardı. Şiş-
li’nin yaşlı nüfusunu göz önüne 
aldığımızda bu hizmetin hayata 
geçirilmesi bizim için önemli bir 
hal aldı. İkinci motivasyonumuz 
ise kadınları istihdama dahil 
edebilmek. Hepimizin malumu, 
ülkemizde kadınların evde görün-
meyen emekleri çok büyük. Bu 
konuda yerel yönetimler olarak 
bize çok görev düşüyor. Kadın 
dostu bir belediye olarak kadın-
ların istihdam süreçlerine dahil 
olabilmesi için projeler üretmeye 
devam edeceğiz.”
“KADIN POLİTİKALARI MERKEZİ” 
HİZMETE AÇILDI

Şişli Belediyesi’nin Dünya 
Kadınlar Günü özelindeki etkin-
lik dizisi;  9 Mart Perşembe günü 
Kadın Politikaları Merkezi’nin 
açılış töreniyle devam etti. 

Şişli Belediye Başkanı 
Muammer Keskin’in ev sahip-
liğinde gerçekleştirilen açılış 
törenine Şişlili kadınlar büyük 
ilgi gösterdi. 

Merkez hakkında bilgi 
aktaran Şişli Belediye Başkanı 
Muammer Keskin, 

toplumsal gelişmeye katkı 
sunan bir yerel yönetim olarak, 
kadınların güçlenmesi için 
politikalar üretmek gibi önemli 
bir misyon belirlediklerine vur-

gu yaptı. Şişli Belediyesi Sosyal 
Destek Hizmetleri Müdürlüğü 
bünyesinde ‘Kadın Çalışmaları 
Birimi’ni kurarak pek çok hiz-
meti hayata geçirdiklerini ifade 
eden Keskin, 25 Kasım 2020’de 
açılan Kadın Danışma Merkezi ve 
25 Kasım 2022’de açılan İlk Adım 
Merkezi sonrasında, 2022 yılının 
Aralık ayı itibariyle de planlama 
ve arsa tahsis işlemlerini başlat-
tıkları Kadın Sığınma Evi’ni 2023 
yılında hizmete açmayı planla-
dıklarını belirtti. 

Kadın Politikaları Merkezi 
hakkında da bilgi veren Başkan 
Keskin, “Bu merkez sivil top-
lumun, kadın kooperatifleriyle 
birlikte düşünebilecekleri ve 
kendilerine ait kararları birlikte 
alabilecekleri bir mekân olacak. 
Bunun ilk örneğini de Kadın 
Emeğini Değerlendirme Vakfı 
ile birlikte gerçekleştireceğiz. 
Yerinde Yaşlı Bakım Programı’n-
dan mezun olan kadınlar, bugün 
açılışını yaptığımız merkezimize 
gelerek, hedefleri doğrultusunda 
kendi iş imkânlarını yaratabile-
cek olanağı yakalayacaklar” dedi. 
KENT YAŞAM HABER MERKEZİ 

Şişli’de “kadın” zirvesi
Şişli Belediyesi, sivil toplum 

kuruluşları ve akademi dünyası 
paydaşlığında, 8 Mart Dünya 

Kadınlar Günü kapsamında bir 
dizi etkinliğe imza attı. Afetler-

de Kadın Olma Paneli, Kadınlara 
Özel İstihdam Günü Toplantısı, 

Yerinde Yaşlı Bakım Hizmeti Ser-
tifika Töreni ve Kadın Politikaları 

Merkezi Açılışı gibi kadın daya-
nışmasını güçlendiren etkinlikler 

6-9 Mart 2023 tarihleri arasında 
gerçekleştirildi. 
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ÇANAKKALE ZAFERİ
18 MART

Çanakkale Geçilmez!

Çanakkale Zaferi'nin 108. yıl dönümünde,
Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ü ve şehitlerimizi

saygıyla ve minnetle anıyoruz.

HAYDAR FİDANBOY
Ortadoğu Makine Yönetim Kurulu Başkanı



KENT GÜNCEL18 Mart 2023 Cumartesi16


	YASAM-01 YENİ - Kopya
	SAYFA 2
	SAYFA 3
	SAYFA 4 -
	SAYFA 5 - Kopya
	SAYFA 6 - Kopya
	SAYFA 7 - Kopya
	SAYFA 8 - Kopya
	SAYFA 9 - Kopya
	SAYFA 10 - Kopya
	SAYFA 11 - Kopya
	SAYFA 12 - Kopya
	SAYFA 13
	SAYFA 14
	SAYFA 15
	SAYFA 16

